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Protokół Nr XVI.2019 
z obrad XVI sesji Rady Miejskiej w Drezdenku 

z dnia 28 sierpnia 2019 roku 
 

Obrady rozpoczęto 28 sierpnia 2019r. o godz. 17:00, a zakończono o godz. 20:50 

tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 radnych Rady Miejskiej w Drezdenku. 

 
Obecni: 
1. Michał Czekajło 
2. Radosław Dolata 
3. Sebastian Dukaczewski 
4. Adam Kołwzan 
5. Łukasz Kołwzan 
6. Karolina Kozicka 
7. Dariusz Krysa 
8. Damian Matela-Libera 
9. Andrzej Miron 
10. Dariusz Paluszkiewicz 
11. Paulina Pieluszczak-Suchodolska 
12. Sylwia Słomińska 
13. Mariusz Suchecki 
14. Elżbieta Turostowska 
15. Tomasz Walczak 
 

Ad. 1  

Otwarcie obrad XVI sesji Rady Miejskiej w Drezdenku i stwierdzenie 

prawomocności obrad. 

Otwarcia XVI sesji Rady Miejskiej w Drezdenku dokonał Przewodniczący Rady 

Miejskiej Mariusz Suchecki. Powitał Burmistrza Drezdenka Karolinę Piotrowską, 

Zastępcę Burmistrza Mateusza Grzymałowskiego, Skarbnika Gminy Aleksandrę 

Lachowicz, kierowników referatów Urzędu Miejskiego, przybyłych gości (lista 

obecności stanowi załącznik nr 1b do protokołu), mieszkańców, radnego 

powiatowego, radnych (lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego 

protokołu) oraz sołtysów (lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 1a do 

protokołu).  

 

Ad. 2  

Przyjęcie porządku obrad. Wnioski do porządku. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki przedstawił porządek obrad sesji RM: 

1. Otwarcie obrad XVI sesji Rady Miejskiej w Drezdenku i stwierdzenie 

prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. Wnioski do porządku. 

3. Odczytanie przez radnych interpelacji złożonych w okresie międzysesyjnym. 

4. Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania projektu ustanowienia planu ochrony dla 

rezerwatu przyrody "Goszczanowskie Źródła" - druk nr 92/19. 
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5. Projekt uchwały w sprawie powołania przedstawicieli Rady Miejskiej do komisji 

stypendialnej w sprawie zasad i trybu przyznawania i cofania stypendium 

edukacyjnego za wyniki w nauce i wybitne osiągnięcia dla uczniów szczególnie 

uzdolnionych - druk nr 93/19. 

6. Projekt uchwały w sprawie sprzedaży lokali stanowiących własność Gminy 

Drezdenko - druk nr 94/19. 

7. Projekt uchwały w sprawie nadania tytułu Honorowego Obywatela Gminy 

Drezdenko - druk nr 95/19. 

8. Projekt uchwały w sprawie przekazania skargi - druk nr 96/19. 

9. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza 

Drezdenka - druk nr 97/19. 

10. Wolne wnioski. 

11. Zamknięcie obrad XVI sesji Rady Miejskiej w Drezdenku. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Drezdenku M. Suchecki stwierdził, że w obradach 

uczestniczy 15 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada Miejska może 

obradować i podejmować prawomocne uchwały.  

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Ad. 3 

Odczytanie przez radnych interpelacji złożonych w okresie międzysesyjnym. 

Radny A. Kołwzan poinformował, że złożył kilka interpelacji, ale głos chciałaby 

zabrać w sprawie dwóch. Odczytał interpelację złożoną 24 czerwca br., umieszczoną 

w Biuletynie Informacji Publicznej pod adresem publikacyjnym: 

https://www.bip.drezdenko.pl/plik,14621,63-interpelacja-radnego-adama-

kolwzana.pdf, dotyczącą wydzielenia miejsc parkingowych przy ul. Kościuszki, 

naprzeciw dawnej „Kasztelanki”. A. Kołwzan odczytał również odpowiedź na tę 

interpelację, którą umieszczono w BIP-ie pod adresem: 

https://www.bip.drezdenko.pl/plik,14652,odpowiedz-na-interpelacje-radnego-a-

kolwzana.pdf . Odnosząc się do zacytowanej odpowiedzi A. Kołwzan poprosił 

również o zabezpieczenie lampy, która umieszczona jest od strony ul. Kościuszki 12 

ze względu na fakt, że notorycznie parkują tam kierowcy swoje auta a nie umniejszy 

to w żaden sposób dostępu do śmietników. A. Kołwzan powiedział, że z drugiej 

strony miejsca o których pisał w interpelacji funkcjonowały „na dziko” i zarówno 

pieszym jak i lampom nic się nie stało. Dodał, że gdyby wyznaczyć zatoczkę, to 

miejsca dla pieszych byłoby wystarczająco, ponad 2 m, gdzie minimalny wymiar to 

1,5 m. Radny zauważył, że przy braku miejsc parkingowych w mieście, każde 

miejsce jest na wagę złota. A. Kołwzan nawiązał do jednego z projektów budżetu 

obywatelskiego, w którym wnioskodawca proponuje wykonanie miejsc parkingowych 

w obrębie Starego Rynku. Powiedział, że dopuszczając ten projekt do głosowania 

działa się w zupełnie drugą stronę. Zaproponował powrót do idei utworzenia trzech 

miejsc parkingowych przy ul. Kościuszki i nie blokowanie mieszkańcom możliwości 

legalnego parkowania. 

Radny Ł. Kołwzan poinformował, że napisał dwie interpelacje – jedną dotyczącą 

właścicielki  mieszkania mieszczącego się  na terenie Smurfit Kappy 

https://www.bip.drezdenko.pl/plik,14621,63-interpelacja-radnego-adama-kolwzana.pdf
https://www.bip.drezdenko.pl/plik,14621,63-interpelacja-radnego-adama-kolwzana.pdf
https://www.bip.drezdenko.pl/plik,14652,odpowiedz-na-interpelacje-radnego-a-kolwzana.pdf
https://www.bip.drezdenko.pl/plik,14652,odpowiedz-na-interpelacje-radnego-a-kolwzana.pdf
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(https://www.bip.drezdenko.pl/plik,15089,71-interpelacja-radnego-lukasza-kolwzana-

ro-0003-7-2019.pdf), natomiast drugą w sprawie straży pożarnej  

(https://www.bip.drezdenko.pl/plik,15090,72-interpelacja-radnego-lukasza-kolwzana-

ro-0003-8-2019.pdf ). 

Radny S. Dukaczewski powiedział, że nie będzie przytaczał wszystkich interpelacji 

złożonych w okresie międzysesyjnym, gdyż na większość wpłynęły odpowiedzi  

i sprawy zostały wyjaśnione. Poruszył tylko te kwestie, co do których ma wątpliwości. 

Pierwsza interpelacja, o której mówił radny dotyczy zmniejszonego ciśnienia wody 

(https://www.bip.drezdenko.pl/plik,14638,64-interpelacja-radnego-sebastiana-

dukaczewskiego.pdf ). S. Dukaczewski wyjaśnił, że chciał uzyskać informację 

dotyczące działań Gminy, żeby ten problem rozwiązać. Dodał, że otrzymał z PGKiM 

szeroki opis tego problemu, jednak nie wskazano jakie działania prowadzi Gmina. 

Poprosił o uzupełnienie informacji dotyczącej działań prowadzonych przez Gminę. 

Kolejną sprawą omawianą przez radnego S. Dukaczewskiego jest interpelacja z dnia 

18 sierpnia br. (https://www.bip.drezdenko.pl/plik,15082,69-interpelacja-radnego-

sebastiana-dukaczewskiego-ro-0003-5-2019.pdf), która ma związek z akcją 

sprzątania prowadzoną na terenie lasu miejskiego. Dodał, że w ciągu kilku dni 

sytuacja na terenie lasu powróciła do stanu sprzed akcji sprzątania. S. Dukaczewski 

poinformował, że w interpelacji zwracał się z pytaniem czy na omawianym terenie 

zostaną zainstalowane fotopułapki, dzięki którym możliwe będzie zidentyfikowanie 

sprawców. Poinformował, że do dnia dzisiejszego nie uzyskał odpowiedzi na tę 

interpelację. Radny S. Dukaczewski poruszył również kwestię związaną  

z interpelacją radnego T. Walczaka, który wystąpił do Burmistrza o regulację korony 

drzew przy ul. Pułaskiego. Dodał, że sytuacja wygląda w ten sposób, że w sumie 13 

lip zostało całkowicie ogłowionych. Zapytał czy to Burmistrz wydała takie polecenie. 

Radny S. Dukaczewski korzystając z obecności Honorowego Obywatela Gminy prof. 

Ludwika Lipnickiego poprosił o przedstawienie jak wygląda sprawa dotycząca 

regulacji drzew.    

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki poinformował, że przed rozpoczęciem 

obrad umówił się z prof. L. Lipnickim na zabranie głosu w punkcie „Wolne wnioski”. 

Radny A. Kołwzan poinformował, że 24 czerwca zwrócił się z interpelacją  

o wykonanie dwóch punktów świetlnych przy końcówce ul. Zielonej w Drezdenku  

(https://www.bip.drezdenko.pl/plik,14619,61-interpelacja-radnego-adama-

kolwzana.pdf ). Dodał, że ul. Zielona znajduje się przy „Orliku” i jest to miejsce 

spożywania alkoholu i nie tylko. 

Rada P. Pieluszczak-Suchodolska odczytała interpelację złożoną w okresie 

międzysesyjnym: 

https://www.bip.drezdenko.pl/plik,15081,68-interpelacja-radnej-pauliny-pieluszczak-

suchodolskiej-ro-0003-4-2019.pdf. 

Sołtys Lubiatowa D. Saj podziękowała osobom zaangażowanym w organizację 

imprezy p.n. „Dni Lubiatowa” – Burmistrz Drezdenka K. Piotrowskiej, Sołtys Gościmia 

S. Słomińskiej, Sołtys Rąpina Marzenie Kondeusz, Staroście Powiatu Strzelecko-

Drezdeneckiego oraz PGNiG. 

https://www.bip.drezdenko.pl/plik,15089,71-interpelacja-radnego-lukasza-kolwzana-ro-0003-7-2019.pdf
https://www.bip.drezdenko.pl/plik,15089,71-interpelacja-radnego-lukasza-kolwzana-ro-0003-7-2019.pdf
https://www.bip.drezdenko.pl/plik,15090,72-interpelacja-radnego-lukasza-kolwzana-ro-0003-8-2019.pdf
https://www.bip.drezdenko.pl/plik,15090,72-interpelacja-radnego-lukasza-kolwzana-ro-0003-8-2019.pdf
https://www.bip.drezdenko.pl/plik,14638,64-interpelacja-radnego-sebastiana-dukaczewskiego.pdf
https://www.bip.drezdenko.pl/plik,14638,64-interpelacja-radnego-sebastiana-dukaczewskiego.pdf
https://www.bip.drezdenko.pl/plik,15082,69-interpelacja-radnego-sebastiana-dukaczewskiego-ro-0003-5-2019.pdf
https://www.bip.drezdenko.pl/plik,15082,69-interpelacja-radnego-sebastiana-dukaczewskiego-ro-0003-5-2019.pdf
https://www.bip.drezdenko.pl/plik,14619,61-interpelacja-radnego-adama-kolwzana.pdf
https://www.bip.drezdenko.pl/plik,14619,61-interpelacja-radnego-adama-kolwzana.pdf
https://www.bip.drezdenko.pl/plik,15081,68-interpelacja-radnej-pauliny-pieluszczak-suchodolskiej-ro-0003-4-2019.pdf
https://www.bip.drezdenko.pl/plik,15081,68-interpelacja-radnej-pauliny-pieluszczak-suchodolskiej-ro-0003-4-2019.pdf
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Sołtys Trzebicza Nowego Grażyna Bedla nawiązując do wypowiedzi radnego  

A. Kołwzana w sprawie oświetlenia poinformowała, że na terenie Trzebicza Nowego 

jest ciemno, są samochody i również nie brakuje złodziei. Dodała, że na terenie 

wioski jest może 20 lamp. Sołtys Trzebicza Nowego poprosiła o dwa progi 

zwalniające na ścieżce rowerowej. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska powiedziała, że zdaje sobie sprawę, że jest 

jeszcze wiele nieoświetlonych miejsc i że mieszkańcom na zamontowaniu lamp 

bardzo zależy. Dodała, że są w budżecie zabezpieczone środki, ale są również 

wnioski z roku poprzedniego z pełnym umotywowaniem i złożoną obietnicą 

mieszkańcom. Burmistrz poinformowała, że cały czas, sukcesywnie realizowane są 

wnioski o oświetlenie w ramach posiadanych środków.  

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Ad. 4 

Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania projektu ustanowienia planu ochrony 

dla rezerwatu przyrody "Goszczanowskie Źródła" - druk nr 92/19. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki poinformował, że temat został 

omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji.  

Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie:  

Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania projektu ustanowienia planu ochrony dla 

rezerwatu przyrody "Goszczanowskie Źródła" - druk nr 92/19 (projekt uchwały 

stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu). 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne 
ZA (14) 
Czekajło Michał, Dolata Radosław, Dukaczewski Sebastian, Kołwzan Adam, Kołwzan 
Łukasz, Kozicka Karolina, Krysa Dariusz, Matela-Libera Damian, Miron Andrzej, 
Paluszkiewicz Dariusz, Słomińska Sylwia, Suchecki Mariusz, Turostowska Elżbieta, 
Walczak Tomasz 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
BRAK GŁOSU (0) 
Pieluszczak-Suchodolska Paulina 
NIEOBECNI (0) 
Rada Miejska, w obecności 15 radnych podjęła Uchwałę Nr XVI/90/2019  

w sprawie zaopiniowania projektu ustanowienia planu ochrony dla rezerwatu 

przyrody "Goszczanowskie Źródła" (uchwała stanowi załącznik nr 3 do niniejszego 

protokołu).  

 

Ad.5 

Projekt uchwały w sprawie powołania przedstawicieli Rady Miejskiej do komisji 

stypendialnej w sprawie zasad i trybu przyznawania i cofania stypendium 

edukacyjnego za wyniki w nauce i wybitne osiągnięcia dla uczniów szczególnie 

uzdolnionych - druk nr 93/19. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki poinformował, że projekt został 

omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji. Dodał, że na posiedzeniu Komisji 

dwóch radnych zadeklarowało się do pracy w komisji stypendialnej tj. radny  

A. Kołwzan i radna E. Turostowska. Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że  

w międzyczasie zgłosił się także radny T. Walczak. Zaproponował, aby w uchwała 

zawierała następujący skład komisji stypendialnej: 

1) radna E. Turostowska; 

2) radny A. Kołwzan; 

3) radny T. Walczak.  

Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie powołania przedstawicieli Rady Miejskiej do komisji 

stypendialnej w sprawie zasad i trybu przyznawania i cofania stypendium 

edukacyjnego za wyniki w nauce i wybitne osiągnięcia dla uczniów szczególnie 

uzdolnionych – druk nr 93/19 (projekt stanowi załącznik nr 4 do niniejszego 

protokołu). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne 
ZA (14) 
Czekajło Michał, Dolata Radosław, Dukaczewski Sebastian, Kołwzan Adam, Kołwzan 
Łukasz, Kozicka Karolina, Krysa Dariusz, Matela-Libera Damian, Miron Andrzej, 
Paluszkiewicz Dariusz, Słomińska Sylwia, Suchecki Mariusz, Turostowska Elżbieta, 
Walczak Tomasz 
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
BRAK GŁOSU (0) 
Pieluszczak-Suchodolska Paulina 
NIEOBECNI (0) 
Rada Miejska, w obecności 15 radnych podjęła Uchwałę Nr XVI/91/2019  

w sprawie powołania przedstawicieli Rady Miejskiej do komisji stypendialnej  

w sprawie zasad i trybu przyznawania i cofania stypendium edukacyjnego za 

wyniki w nauce i wybitne osiągnięcia dla uczniów szczególnie uzdolnionych 

(uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu).  

 

Ad. 6 

Projekt uchwały w sprawie sprzedaży lokali stanowiących własność Gminy 

Drezdenko - druk nr 94/19. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki poinformował, że projekt został 

omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji. 

Radny S. Dukaczewski zapytał jakie są cele proponowanych zmian czyli obniżka 

bonifikat oraz wydłużenie okresu możliwości wykupu po zawarciu umowy najmu. 

Radny zapytał także jaka była dynamika sprzedaży mieszkań na przestrzeni lat 2016, 

2017 i 2018. 
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Zastępca Kierownika Referatu Nieruchomości i Gospodarki Przestrzennej Zbigniew 

Śpiewak wyjaśnił, że z analizy roku 2018 wynika, że sprzedano 11 lokali 

mieszkalnych, w tym 10 na terenie miasta i 1 na terenie gminy a konkretnie  

w obrębie miejscowości Drawiny. Dodał, że z tego, co pamięta w poprzednich latach 

liczba sprzedanych lokali wahała się na podobnym poziomie, a na pewno nie 

przekroczyła 20 lokali rocznie. Z. Śpiewak poinformował, że dochody za 2018 rok 

przy aktualnych stawkach bonifikat wynosiły ok. 100 000 zł. Wyjaśniając jaki jest cel 

zmian, Z-ca Kierownika Referatu Nieruchomości i Gospodarki Przestrzennej 

powiedział, że kwoty wpływające do budżetu z tytułu sprzedaży mieszkań są 

stosunkowo małe. Dodał, że wartość lokali w obrocie prywatnym jest dużo wyższa  

i stąd wynika zmiana dotycząca bonifikat, aby kwota przy zakupie mieszkań nie była 

tak niska. Z. Śpiewak poinformował, że dotychczasowe kwoty za które sprzedawane 

były mieszkania były bardzo różne np. 6.000 zł, 10.000 zł, 15.000 zł, 17.000 zł  

a także 25.000 zł. Przypomniał, że jeżeli projekt zostanie przyjęty to dotychczasowe 

zasady będą obowiązywały do końca bieżącego roku. 

Radny Ł. Kołwzan zapytał czy wszystkie lokale o których mowa są już 

wydzierżawione i czy można część z nich przeznaczyć na lokale socjalne. 

Zastępca Kierownika Referatu Nieruchomości i Gospodarki Przestrzennej Z. Śpiewak 

wyjaśnił, że wszystkie lokale, które są w zasobie komunalnym są objęte umowami 

najmu. Dodał, że jeżeli lokal się zwolni (w ciągu roku takich lokali jest bardzo mało 

ok. 4-5) wówczas zostaje przydzielony na zasadach dotyczących przydziału lokali.  

Z. Śpiewak wyjaśnił, że jeżeli byłby to wolny lokal, wówczas Burmistrz może podjąć 

decyzję o sprzedaży, ale tylko w drodze przetargu. Dodał, że uchwała dotyczy lokali, 

które są objęte umową najmu i mogą zostać sprzedane na rzecz najemcy. 

Radny A. Kołwzan zapytał od ilu lat Gmina prowadzi sprzedaż lokali komunalnych. 

Z. Śpiewak poinformował, że lokale sprzedawane od momentu powstania Gminy 

czyli od roku 1990. 

Radny A. Kołwzan zauważył, że jest to 29 lat. Dopytał ile obecnie wynosi bonifikata. 

Z-ca Kierownika Referatu Nieruchomości i Gospodarki Przestrzennej przypomniał, że 

na terenie miasta bonifikata wynosi 90%, natomiast na terenie gminy 95%  

i wystarczy zawarcie umowy na czas nieokreślony. Dodał, że Burmistrz po złożeniu 

wniosku przez najemcę może podjąć decyzję o sprzedaży lokalu jak również 

odmówić. 

Radny A. Kołwzan przedstawiając sytuację poinformował, że od 29 lat mieszkańcy 

mają możliwość kupić swoje lokale z 90% bonifikatą bez obostrzeń prawnych. Dodał, 

że obecnie proponuje się przy dzierżawie minimum 5 lat - 30 % , minimum 8 lat - 50 

%  i minimum 10 lat – 70%. A. Kołwzan zapytał jak to się ma do osób, które mogły 

kupić swoje mieszkania za 90% bonifikaty. Powiedział, że jest to zwykła, jawna 

niesprawiedliwość. Radny powiedział, że skoro były raz ustalone zasady to nie ma 

powodu, aby dorabiać się na sprzedaży lokali komunalnych, gdyż mieszkania te  

w większości są w kiepskim stanie i nie mają wielkiej wartości. A. Kołwzan dodał, że 

mieszkaniec, który jest właścicielem dba o swoją własność. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska zauważyła, że w poniedziałek projekt ten został 

przedstawiony podczas wspólnego posiedzenia Komisji i wówczas był czas na 
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rozmowy i negocjacje. Dodała, że projekt będzie poddany głosowaniu ale wcale to 

nie oznacza, że radni muszą go przegłosować. Burmistrz Drezdenka powiedziała, że 

podczas posiedzenia Komisji była zaskoczona, że nie było uwag, co do bardzo 

ważnego i wprowadzającego dość duże zmiany projektu. Dodała, że wielka szkoda, 

że na posiedzeniu Komisji projekt ten nie został rozłożony na czynniki pierwsze i nie 

przedyskutowany pod każdym kątem. Zaproponowała, aby wszelkie wątpliwości 

poddać dyskusji na posiedzeniu Komisji we wrześniu, chyba że wątpliwości pojawiły 

się wczoraj. 

Radny A. Kołwzan zauważył, że nie ma najmniejszego znaczenia czy projekt ten 

omawiany był w poniedziałek podczas Komisji czy dzisiejszej sesji. Dodał, że każdy 

radny ma prawo zabierać głos zarówno podczas posiedzenia Komisji jak i sesji.  

A. Kołwzan powiedział, że chce podyskutować dziś, uważa za wielką 

niesprawiedliwość zapisy tej uchwały i zdaniem radnego projekt ten nie powinien być 

w ogóle procedowany. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie sprzedaży lokali stanowiących własność Gminy 

Drezdenko - druk nr 94/19 (projekt stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 7, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0  

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Czekajło Michał, Dolata Radosław, Kołwzan Łukasz, Kozicka Karolina, Pieluszczak-

Suchodolska Paulina, Turostowska Elżbieta, Walczak Tomasz 

PRZECIEW (3) 

Dukaczewski Sebastian, Kołwzan Adam, Krysa Dariusz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

Matela-Libera Damian, Miron Andrzej, Paluszkiewicz Dariusz, Słomińska Sylwia, 

Suchecki Mariusz 

NIEOBECNI (0) 

Rada Miejska, w obecności 15 radnych podjęła Uchwałę Nr XVI/92/2019  

w sprawie sprzedaży lokali stanowiących własność Gminy Drezdenko (uchwała 

stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu).  

 

Ad. 7 

Projekt uchwały w sprawie nadania tytułu Honorowego Obywatela Gminy 

Drezdenko - druk nr 95/19. 

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki poinformował, że projekt został 

omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji. 

Radny T. Walczak przypomniał, że grupa radnych złożyła wniosek o nadanie tytułu 

Honorowego Obywatela Gminy Drezdenko ks. Jerzemu Hajdudze CRL, który ma  

w swoim dorobku literackim 17 tomów autorskich wierszy, 2 sztuki teatralne, płytę  

z poezją śpiewaną, prowadzi blog autorski, bywa zapraszany na wieczory w kraju, 

jest tłumaczony na języki obce. Dodał, że ks. J. Hajduga wszędzie podkreśla swoje 
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związki z Drezdenkiem, w którym posługuje po raz trzeci, pełni także funkcję 

kapelana szpitalnego w szpitalu powiatowym. Radny T. Walczak podkreślił, że jest to 

postać zacna i z wszech miar szczycąca się tym, że jest człowiekiem z Drezdenka. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie nadania tytułu Honorowego Obywatela Gminy Drezdenko 

– druk nr 95/19 (projekt stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0  

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Czekajło Michał, Dolata Radosław, Dukaczewski Sebastian, Kołwzan Adam, Kołwzan 

Łukasz, Kozicka Karolina, Krysa Dariusz, Matela-Libera Damian, Miron Andrzej, 

Paluszkiewicz Dariusz, Pieluszczak-Suchodolska Paulina, Słomińska Sylwia, 

Suchecki Mariusz, Turostowska Elżbieta, Walczak Tomasz 

PRZECIEW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
NIEOBECNI (0) 

Rada Miejska, w obecności 15 radnych podjęła Uchwałę Nr XVI/93/2019  

w sprawie nadania tytułu Honorowego Obywatela Gminy Drezdenko (uchwała 

stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu).  

 

Ad. 8 

Projekt uchwały w sprawie przekazania skargi - druk nr 96/19. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji odczytał stanowisko radcy 

prawnego Marcina Tulińskiego w tej sprawie (stanowisko stanowi załącznik nr 10 do 

niniejszego protokołu). 

Radca prawny M. Pieróg poinformował, że w poprzednim projekcie była mowa  

o uznaniu skargi za bezzasadną, a obecnie Rada uznaje się za niewłaściwą do 

rozpatrzenia tej skargi i przekazuje ją do rozpatrzenia Radzie Nadzorczej PGKiM Sp. 

z o.o. Dodał, że są dwa rozstrzygnięcia nadzorcze wojewodów – jedno mówi, że 

należy przekazać skargę do spółki, natomiast drugie, że takiego przekazania nie 

może być i skargę należy rozpoznać. Radca prawny wyjaśnił, że Gmina stosuje się 

do pierwszego rozstrzygnięcia tylko i wyłącznie dlatego, że jest ono bardziej czytelne 

i precyzyjne dla osoby skarżącej. Dodał, że okaże się jak nadzór wojewody w tym 

przypadku postąpi. 

Radny A. Miron podziękował Przewodniczącemu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

D. Matela-Libera za uwzględnienie wniesionej podczas wspólnego posiedzenia 

Komisji uwagi. Dodał, że jego zdaniem Rada Miejska jest władna do rozpatrzenia tej 

skargi. A. Miron powiedział, że jest usatysfakcjonowany takim rozwiązaniem, gdyż 

skarżący nie zostaje sam i ma wskazaną dalszą drogę. Radny zwrócił uwagę 

Przewodniczącemu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, że w przypadku skarg 

obowiązują terminy narzucone przez Kodeks Postępowania Administracyjnego. 
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Radca prawny M. Pieróg zgodził się z radnym w kwestii terminów, jednak przepis  

w niektórych przypadkach jest nieco oderwany od rzeczywistości, gdyż w przypadku 

przekazania skargi właściwemu organowi w ciągu 7 dni od wpływu skargi musi odbyć 

się posiedzenie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji oraz musi zostać podjęta uchwała. 

Wskazał, że gdyby do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego ewentualnie złożono 

skargę na bezczynność Rady Miejskiej w tym zakresie to postępowanie zostałoby 

umorzone ze względu na fakt, że sprawa została już rozwiązana. 

Radny A. Miron zauważył, że przekroczenie terminów nie dotyczy tylko tej skargi. 

Radny D. Matela-Libera odnosząc się do uwagi radnego A. Mirona powiedział, że 

Komisja obradowała 15 maja br., natomiast skarga wpłynęła 2 maja br.  

Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie przekazania skargi – druk nr 96/19 (projekt stanowi 

załącznik nr 10 do niniejszego protokołu). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0  

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Czekajło Michał, Dolata Radosław, Dukaczewski Sebastian, Kołwzan Adam, Kołwzan 

Łukasz, Krysa Dariusz, Matela-Libera Damian, Miron Andrzej, Paluszkiewicz Dariusz, 

Pieluszczak-Suchodolska Paulina, Słomińska Sylwia, Suchecki Mariusz, 

Turostowska Elżbieta, Walczak Tomasz 

PRZECIEW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Kozicka Karolina 
NIEOBECNI (0) 

Rada Miejska, w obecności 15 radnych podjęła Uchwałę Nr XVI/94/2019  

w sprawie przekazania skargi (uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego 

protokołu).  

 

Ad. 9 

Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza 

Drezdenka - druk nr 97/19. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały został omówiony 

na wspólnym posiedzeniu Komisji. 

Radny A. Miron zapytał czy w skardze jest wskazana jest osoba wnosząca czy jest to 

może skarga anonimowa. 

Radca prawny M. Pieróg powiedział, że skarga została podpisana z imienia  

i nazwiska. 

Radny A. Miron zapytał czy w uchwale nie powinno zostać zawarte pouczenie z art. 

239 KPA, który mówi, że jeśli zostanie ponownie złożona skarga w tej samej sprawie, 

to rada nie ma obowiązku jej rozpatrywać. 

Radca prawny M. Pieróg zapewnił, że takie pouczenie zostanie zawarte w piśmie 

przewodnim, które zostanie przesłane skarżącemu wraz z podjętą uchwałą. 
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Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Drezdenka 

– druk nr 97/19 (projekt stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu). 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0  

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Czekajło Michał, Dolata Radosław, Kołwzan Adam, Kołwzan Łukasz, Kozicka 

Karolina, Krysa Dariusz, Matela-Libera Damian, Miron Andrzej, Paluszkiewicz 

Dariusz, Pieluszczak-Suchodolska Paulina, Słomińska Sylwia, Suchecki Mariusz, 

Turostowska Elżbieta, Walczak Tomasz 

PRZECIEW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Dukaczewski Sebastian 

NIEOBECNI (0) 

Rada Miejska, w obecności 15 radnych podjęła Uchwałę Nr XVI/95/2019  

w sprawie przekazania skargi (uchwała stanowi załącznik nr 13 do niniejszego 

protokołu).  

 

Ad. 10 

Wolne wnioski  

Prof. Ludwik Lipnicki podziękował Przewodniczącemu Rady Miejskiej za możliwość 

zabrania głosu na sesji RM. Dodał, że odczuwa ogromną satysfakcję z podjętej 

podczas dzisiejszych obrad uchwały dotyczącej przyznania tytułu Honorowego 

Obywatela ks. Jerzemu Hajdudze, dzięki któremu Drezdenko jest rozpoznawalne 

daleko poza granicami województwa lubuskiego. Prof. L. Lipnicki zauważył, że taka 

decyzja powinna zostać podjęta już dawno. Zwrócił uwagę, że nowa Rada Miejska  

i władze Drezdenka działają nie cały rok i nie jest to jeszcze czas na ocenianie  

i podsumowywanie. Profesor powiedział, że wrzesień jest czasem kiedy zaczyna się 

tworzyć budżet na przyszły rok a przyszłoroczny budżet będzie pierwszym, autorskim 

budżetem nowych władz. Zwrócił uwagę, że poprosił o możliwość wypowiedzenia 

się, aby przypomnieć pewne obietnice wyborcze a także wskazać nowe punkty, gdyż 

działalność zarówno władz jak i rady jest oceniana, postrzegana, oglądana i różne 

opinie są wypowiadane. Prof. L. Lipnicki powiedział, że bardzo się cieszy, że na 

ścianie w centrum Drezdenka powstanie mural, że tworzy się ciągi rowerowo-piesze, 

co dostrzegają mieszkańcy. Dodał, że nawet drobiazg powoduje, że ludzie biją 

brawa. Profesor przypomniał, że podstawą funkcjonowania samorządu jest ustawa  

o samorządzie gminnym, którą każdy z radnych powinien doskonale znać. Zauważył, 

że art. 7 wspomnianej ustawy mówi o zadaniach własnych należących do Gminy – 

zacytował pkt 1 i 9 ust. 1 art. 7 ustawy. Prof. L. Lipnicki powiedział, że wielkim 

skandalem jest dotychczasowy stan „prac” nad zabezpieczeniem wieży ciśnień, która 

jest jedną z najpiękniejszych w zachodniej Polsce. Dodał, że zdaje sobie sprawę, że 

jest to bardzo kosztowna inwestycja, ale porównywał podobne obiekty w innych 
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gminach i wiele z nich remontuje tego typu obiekty, gdzie niewielki procent kosztu 

pochodzi z wkładu własnego. Profesor zauważył, że środki na wkład własny można 

zdobyć na miejscu (ma kilka pomysłów i chętnie się nimi podzieli), ale pewnym jest, 

że nie można pozwolić, aby tak kapitalny obiekt po prostu zmarniał. Prof. Lipnicki 

powiedział, że liczy na to, że w budżecie Gminy Drezdenko na 2020 rok kwestia ta 

nie zostanie pominięta. Przypomniał, że w kampanii wyborczej wiele mówiło się  

o estetyce miasta, o tym, że nie będą to tylko betonowe donice i zarośla iglaków, ale 

że rzeczywiście Drezdenko będzie ładnie wyglądało. Prof. L. Lipnicki poinformował, 

że ok. 4 lat przed planowanym jubileuszem Drezdenka spotkał się z prof. 

Mirosławem Pawłowskim - znanym artystą plastykiem pochodzącym z Drezdenka, 

który był bardzo chętny do współpracy przy projekcie mogącym uczynić Drezdenko 

„bombonierką”, jednak władze miasta nie były takim pomysłem zainteresowane. 

Dodał, że można do tego pomysłu wrócić z nadzieją, że prof. M. Pawłowski będzie 

chciał jeszcze rozmawiać, ale równie dobrze można zaangażować do współpracy 

plastyków, którzy są na miejscu. Prof. L. Lipnicki pochwalił inicjatywę związaną  

z budżetem obywatelskim, poprosił jednocześnie o wyłonienie takich projektów, które 

będą adresowane do szerszego grona mieszkańców a także dla przyjezdnych. 

Zauważył, że niestety często zdarza się tak, że przy planowaniu a później 

wykonywaniu inwestycji dostosowuje się teren do projektu (np. niweluje się skarpy, 

wycina się drzewa). Poprosił, aby wyjść w teren, dostosować plan do terenu a nie 

odwrotnie. Prof. L. Lipnicki przypomniał, że kilka lat temu Urząd Miejski sfinansował 

jego autorską książkę albumową pt. „Drzewa i krzewy Drezdenka”, która została 

bardzo wysoko recenzowana, otrzymała nagrodę jako najlepsza książka popularno-

naukowa w danym roku. Dodał, że w tym albumie znalazła się lista, zdjęcia  

i lokalizacje drzew, które warto zabezpieczyć jako pomniki przyrody, jednak nic 

takiego się nie stało – jedno z tych drzew już zostało wycięte i istnieje ryzyko, że ten 

sam los spotka pozostałe. Prof. Lipnicki zauważył, że tzw. świadomość ekologiczna 

na terenie gminy Drezdenko nie zyskałaby zbyt wysokiej oceny. Przypomniał, że był 

rozczarowany planowaną inwestycją związaną ze spalarnią odpadów, a dziś już 

wiadomo, że nie byłaby to żadna spalarnia tylko składowisko odpadów 

niebezpiecznych z całej Europy. Profesor przypomniał, że gdyby nie mieszkańcy 

okolicznych gmin z Wielkopolski to Drezdenko by nie ruszyło palcem w tej sprawie, 

mieszkańców Drezdenka na protestach było zaledwie kilku. Prof. L. Lipnicki 

powiedział, że Park Kultur Świata w Drezdenku pełni bardzo dobrą rolę dydaktyczną  

i jest bardzo dobrze urządzony, jest bogaty przyrodniczo. Wyraził chęć 

przygotowania tabliczek informacyjnych dla przedstawicieli każdego gatunku, które 

stanowiłoby doskonałą bazę dydaktyczną. Ostatnią kwestią poruszoną przez prof. 

Lipnickiego jest ogławianie drzew – poinformował, że w każdej części Drezdenka 

można spotkać usychające drzewa przez ogromny niedobór wody, który powoduje, 

że te słabsze osobniki zamierają. Dodał, że jest to okres wegetacyjny drzew, ledwo 

ono zipie, stara się zebrać jakąś energię, aby przetrwać do końca okresu 

wegetacyjnego a tu wykonuje się „estetykę”, która jeszcze bardziej osłabia to drzewo. 

Dodał,  że to co się wydarzyło w okolicach parku jest bardzo nie w porządku. 

Profesor przytoczył art. 87a ust. 2, 3, 4 i 5 ustawy o ochronie przyrody – „2.  Prace  
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w obrębie korony drzewa nie mogą prowadzić do usunięcia gałęzi w wymiarze 

przekraczającym 30% korony, która rozwinęła się w całym okresie rozwoju drzewa, 

chyba że mają na celu: 

1) usunięcie gałęzi obumarłych lub nadłamanych; 

2) utrzymywanie uformowanego kształtu korony drzewa; 

3) wykonanie specjalistycznego zabiegu w celu przywróceniu statyki drzewa. 

3.  Zabieg, o którym mowa w ust. 2 pkt 3, wykonuje się na podstawie dokumentacji, 

w tym dokumentacji fotograficznej, wskazującej na konieczność przeprowadzenia 

takiego zabiegu. Dokumentację przechowuje się przez okres 5 lat od końca roku,  

w którym wykonano zabieg. 

4.  Usunięcie gałęzi w wymiarze przekraczającym 30% korony, która rozwinęła się  

w całym okresie rozwoju drzewa, w celu innym niż określony w ust. 2, stanowi 

uszkodzenie drzewa. 

5.  Usunięcie gałęzi w wymiarze przekraczającym 50% korony, która rozwinęła się  

w całym okresie rozwoju drzewa, w celu innym niż określony w ust. 2, stanowi 

zniszczenie drzewa.” 

Prof. L. Lipnicki zaznaczył, że drzewa o których mowa zostały pozbawione gałęzi  

w 95% czyli zostały złamane zapisy art. 87a omawianej ustawy. Kontynuując ten 

wątek prof. L. Lipnicki powiedział, że art.131 tej samej ustawy w ust. 14 mówi, że „14) 

bez zezwolenia lub wbrew jego warunkom narusza zakazy w stosunku do roślin, 

zwierząt lub grzybów objętych ochroną gatunkową - podlega karze aresztu albo 

grzywny.” Profesor poinformował, że w rozporządzeniu ministra środowiska istnieje 

coś takiego jak okres lęgowy ptaków i ochrona lęgowa ptaków w okresie lęgowym. 

Dodał, że nie ma w mieście skupiska trzech lub więcej drzew, na których nie 

gnieździłyby się lub nie żerowały ptaki a 90% ptaków żyjących w Polsce są to gatunki 

chronione. Prof. L. Lipnicki poinformował, że okres lęgowy dla poszczególnych 

gatunków ptaków jest różny, dlatego przed przystąpieniem do prac związanych  

z „estetyką” drzew należy przeprowadzić ekspertyzę dotyczącą występowania 

gatunków chronionych ptaków, które aktualnie się lęgną. Dodał, że § 6 

rozporządzenia ministra środowiska mówi, że „w stosunku do dziko występujących 

zwierząt należących do gatunków objętych ochroną zakazuje się m.in. niszczenia 

siedlisk lub ostoi” a w tym przypadku jest to ewidentne zniszczenie. Podsumowując 

prof. L. Lipnicki powiedział, że ogławianie drzew, jeśli już,  to można przeprowadzać 

od połowy października do 1 marca.   

Przewodniczący Rady Miejskiej M. Suchecki podziękował prof. L. Lipnickiemu za 

cenne wskazówki i poprosił o czynny udział w funkcjonowaniu powstającej Rady 

Seniorów w Drezdenku. 

Radna E. Turostowska zauważyła, że mądrego to dobrze posłuchać. Odniosła się do 

wieży ciśnień informując, że tematyka nie jest radnym obca i odległa, gdyż widywana 

jest codziennie. Radna E. Turostowska powiedziała, że jest pomysł i projekt na wieżę 

ciśnień i jego realizacja jest brana pod uwagę w przyszłorocznym budżecie. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska podziękowała prof. L. Lipnickiemu za uwagi. 

Dodała, że byłoby cudownie gdyby profesor zasiadł w Radzie Seniorów i na stałe był 

w kontakcie z Gminą. W kwestii wieży ciśnień K. Piotrowska powiedziała, że jest to 
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obiekt niesamowity, również dlatego że jest to geodezyjny punkt odniesienia. 

Burmistrz Drezdenka w odniesieniu do tematu drzew poinformowała, że miała 

miejsce interpelacja dotycząca próśb mieszkańców o zabiegi pielęgnacyjne drzew  

z uwagi na ich problemy z sygnałem telewizyjnym i internetowym. Dodała, że jeżeli 

faktycznie doszło w tym temacie do niedobrej praktyki to zdecydowanie było to 

zrobione w dobrej wierze i podyktowane chęcią pomocy mieszkańcom. Burmistrz 

przyznała, że być może zabrakło wiedzy i dogłębnej analizy w tym temacie. 

Zadeklarowała, że więcej taki błąd nie zostanie popełniony. 

Radny D. Matela-Libera zapytał o remont stołówki w Szkole Podstawowej nr 3  

w Drezdenku – ile firm złożyło ofertę na remont stołówki oraz co z pieniędzmi, które 

zostały przeznaczone na ten cel skoro inwestycja nie jest realizowana. 

Burmistrz Drezdenka poinformowała, że odbyły się już dwa postępowania 

przetargowe w tej kwestii. Dodała, że niestety w pierwszym postępowaniu żaden 

oferent nie złożył oferty, jednak po ponowieniu przetargu również żadna firma nie 

zgłosiła chęci realizacji tego zadania. K. Piotrowska zauważyła, że nie chodziło już 

tutaj o cenę tylko po prostu nie było żadnej oferty. Odpowiadając na drugą część 

pytania Burmistrz Drezdenka wyjaśniła, że środki przeznaczone na tę inwestycję 

nadal są w budżecie, a z tego względu że jest to sprawa dość świeża to należy 

zastanowić się nad dalszym postępowaniem tzn. należy jeszcze bardziej rozeznać 

rynek w tym kontekście czy odłożyć tę inwestycję np. na przyszłoroczne wakacje czy 

ponownie rozpisać przetarg licząc na to, że miesiące zimowe będą tymi, gdzie 

skończą się prace na zewnątrz i być może moce przerobowe firm, które mogłyby 

wykonać ten remont zostaną uwolnione. Zadeklarowała informowanie o rozwoju 

sprawy na bieżąco. 

Radny A. Kołwzan przypomniał, że 2 lub 3 miesiące temu powiedział dokładnie to 

samo, co Burmistrz przed chwilą. Dodał stanowczo, że inwestycja ta może być 

realizowana tylko w wakacje i nie ma się nad czym zastanawiać. Zdaniem radnego 

należy zapisać środki na remont stołówki w przyszłorocznym budżecie wraz  

z wyposażeniem, przetarg rozpisać kiedy firmy układają sobie zamówienia na cały 

rok, gdyż teraz żadna firma się już nie zgłosi. A. Kołwzan zauważył, że wciąż jest 

ogromny problem z wykonawcami na rynku. Radny powiedział, że nie wyobraża 

sobie prowadzenia prac (bez względu na to czy wykonawca zimą się znajdzie czy też 

nie) w funkcjonującej szkole, gdzie nad kuchnią są gabinety lekcyjne.  

Radny A. Kołwzan poinformował, że w Szkole Podstawowej nr 3 sala gimnastyczna 

nie jest do użytku w żaden sposób. Dodał, że jest 28 sierpnia, w sali gimnastycznej  

w tej szkole nie ma podłogi a prace rozpoczęły się w połowie sierpnia. Radny 

powiedział, że roboty zarówno w kuchni jak i w sali gimnastycznej powinny rozpocząć 

się w połowie czerwca. A. Kołwzan powiedział, że nie ma szans, aby sala 

gimnastyczna była zdatna do użytku po zakończeniu wakacji i  jeśli utrzyma się 

dobra pogoda to będzie można wykorzystywać boisko wielofunkcyjne, ale jeśli będzie 

padał deszcz to dzieci nie będą miały gdzie się podziać i czeka je korytarz. 

Podsumowując, radny A. Kołwzan powiedział, że Burmistrz zabrała inwestycje 

oświatowe Miejsko-Gminnemu Zespołowi Oświaty, który do tej pory radził sobie 

znakomicie z każdą inwestycją tym bardziej, że do końca 2018 roku pracował pod 
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rygorem rozporządzenia ministra, które mówiło, że nie wolno prowadzić żadnych 

prac w budynkach szkolnych w trakcie roku szkolnego. Zdaniem radnego zabranie 

tak doświadczonej jednostce inwestycji oświatowych był karygodnym błędem. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska powiedziała, że nic nie zostało zabrane, gdyż  

z tego co kojarzy zawsze było tak, że duże inwestycje były robione przez Urząd 

Miejski, poza tym w dalszym ciągu MGZO prowadzi zadania związane z bieżącymi 

remontami szkół, doposażenia, budowy małych placów zabaw. W kwestii remontu 

kuchni w SP 3 Burmistrz Drezdenka przyznała, że jeśli nie w tym roku to faktycznie  

w pierwszym kwartale przyszłego roku trzeba będzie rozpisać przetarg, aby prace 

rozpocząć na początku wakacji. Burmistrz Drezdenka w sprawie wyposażenia kuchni 

powiedziała, że pod uwagę brany jest projekt wyposażenia stołówek ze środków 

pozabudżetowych, gdyż na to można pozyskać środki zewnętrzne o które warto 

zawalczyć. Odnosząc się do przeprowadzania remontów w placówkach oświatowych 

w trakcie roku szkolnego Burmistrz Drezdenka powiedziała, że z tego co kojarzy to 

olbrzymi remont Szkoły Podstawowej nr 1 w Drezdenku przeprowadzany był w 

czasie pracy szkoły, remont dachu w Szkole Podstawowej nr 2 również był 

przeprowadzony w czasie trwania roku szkolnego. Zapytała czy musimy w tym 

momencie tak bardzo dramatyzować. Burmistrz Drezdenka powiedziała, że 

dokładane są wszelkie starania, aby było dobrze i nic nie jest takie zerojedynkowe. 

Dodała, że po konsultacji z dyrekcją szkoły uznano, że przy wymianie podłogi na sali 

gimnastycznej dobrze byłoby odświeżyć ściany. 

Radny T. Walczak powiedział, że z inicjatywy Komisji Spraw Społecznych, 

Środowiska i Rolnictwa odbyło się posiedzenie Komisji w Szkole Podstawowej nr 3. 

Dodał, że dramatyczny stan kuchni i sali gimnastycznej w SP 3 nie wziął się znikąd, 

to są lata zaniedbań, gdyż o te szkole zawsze mówiono, że jest nowa, tylko że taką 

była 50 lat temu i zdążyła się zestarzeć. Radny T. Walczak stwierdził, że poprzednia 

Rada nie widziała tego problemu. Zaapelował jednocześnie o uzbrojenie się  

w cierpliwość. T. Walczak powiedział, że propozycja radnego A. Kołwzana, aby 

inwestycję tę przenieść na przyszły rok jest jedyną słuszną jaką można podjąć. 

Radny A. Kołwzan zapytał czy inwestycje, które prowadzi w tej chwili Miejsko-

Gminny Zespół Oświaty są realizowane terminowo. Dodał, że podejrzewa, że 

wszystko jest prawidłowo, gdyż nie słyszał o przekroczeniu jakichkolwiek terminów. 

Radny A. Kołwzan zauważył, że przesadą jest porównywanie remontu kuchni 

kosztorysowanego na 250.000 zł z remontem Szkoły Podstawowej nr 1, który 

opiewał na kwotę ponad 5.000.000 zł. Dodał, że była to przebudowa całej szkoły, 

więc nie było możliwości, aby nie wykonywać tych prac na ruchu szkoły. W kwestii 

malowania A. Kołwzan poinformował, że prace rozpoczęły się w połowie sierpnia  

i znowu zmarnowane zostały dwa miesiące. Radny zauważył również, że termin 

składania ofert w pierwszym przetargu na remont kuchni w SP 3 wynosił 14 dni, 

natomiast w drugim już ponad 21 dni, co absolutnie nie miało wpływu na większą 

ilość oferentów. Dodał, że przetarg trzeba przeprowadzać wtedy, kiedy firmy układają 

sobie harmonogram na cały rok czyli na początku roku. A. Kołwzan przyznał, że 

Szkoła Podstawowa nr 3 była najnowszą w gminie, ale nie można powiedzieć, że nic 
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tam nie było robione, gdyż był wymieniony dach, okna, wykonane boisko 

wielofunkcyjne i to nie jest tak, że Gmina nic nie robiła. 

Radny M. Czekajło zwrócił uwagę na rozjechane chodniki w Osowie tzn. nie są 

dostosowane do potrzeb ludzi, którzy tam mieszkają. Dodał, że jeżeli ktoś jedzie 

ciężkim sprzętem to chodnik ulega dewastacji. Kolejną sprawą poruszoną przez 

radnego jest brak numerów posesji na końcu Osowa przy wjeździe od głównej drogi. 

Radny M. Czekajło zapytał czy wpłynęło pismo z PKP w sprawie ściętych drzew, 

gdyż nic się nie zmieniło. M. Czekajło zapytał co w kwestii kolumbarium, o którym 

rozmawiał z Burmistrz Drezdenka. Poinformował, że mieszkańcy pytają o ten temat, 

gdyż cmentarz ma ograniczoną pojemność, a każdy prędzej czy później się tam 

znajdzie. 

W kwestii numeracji posesji Burmistrz Drezdenka poinformowała, że nie ma 

najmniejszego problemu i zostanie to zrobione w ramach wydatków bieżących.   

W sprawie kolumbarium K. Piotrowska powiedziała, że faktycznie mieszkańcy 

zwracają się o to, aby można było również dokonywać pochówki po kremacji zwłok. 

Dodała, że dobrze byłoby, gdyby Rada pochyliła się na tym tematem  

w przyszłorocznym budżecie. Burmistrz poinformowała, że miała miejsce analiza 

cmentarza i wystąpiono do PGKiM z prośbą o oszacowanie ilości miejsca. Dodała, że 

z informacji przekazanych przez PGKiM wynika, że miejsca może wystarczyć na ok. 

8-10 lat, więc przy sporządzaniu aktualizacji studium warunków i kierunków 

zagospodarowania Gminy podejść należy do analizy pod względem ewentualnego 

miejsca na nowy cmentarz. Jeśli chodzi o zjazdy w Osowie K. Piotrowska 

powiedziała, że miały miejsce rozmowy z ZDW, gdyż rzeczywiście ulegają one 

niszczeniu i będą musiały zostać przebudowane z racji tego, że sprzęty ciężkie nie 

są w stanie zgiąć się na tyle, aby nie uszkadzać nawierzchni chodnika. 

Radna P. Pieluszczak-Suchodolska powiedziała, że wystosowała pismo do ZDW, 

aby zrobić zjazdy szersze i wykonane z asfaltu. 

Radny Ł. Kołwzan potwierdził, że w SP 3 na sali gimnastycznej nie jest położona 

jeszcze wylewka. Wyraził nadzieję, że firma szybko się z tym tematem uwinie. Dodał, 

że przez pierwsze dwa tygodnie dzieciaki mogą poćwiczyć sobie na dworze. Radny 

powiedział, że należy znaleźć dodatkowe środki tzn. ok. 20.000 zł na przeniesienie 

zaworu gazu w kuchni, gdyż do tego czasu nie może ruszyć proces modernizacji. 

Radny Ł. Kołwzan odniósł się do słów prof. L. Lipnickiego dotyczącego wizerunku 

Drezdenka. Powiedział, że rzeczywiście wjeżdżając do miasta z każdej strony można 

zobaczyć „syf i brud, różne tabliczki, betonowe mogiły, pomniki i należy to poprawić”. 

Radny Ł. Kołwzan poinformował, że składał interpelację na początku kadencji  

w kwestii wieży ciśnień. Wyraził zadowolenie z faktu, że Burmistrz Drezdenka 

„dogadała się” z konserwatorem zabytków, co do jej naprawy. Radny Ł. Kołwzan 

powiedział, że ma „mały pstryczek” nie w Burmistrza ale w urzędników miejskich 

dotyczący „wystawiania” flag państwowych na 1 sierpnia - poprosił o pamiętanie  

o całości miasta a nie tylko centrum, ponieważ „nowe Drezdenko” zostało 

zapomniane. 

Ze względu na fakt poruszenia tematu związanego z inwestycjami Burmistrz 

Drezdenka poprosiła Kierownika Referatu Realizacji Inwestycji i Zamówień 
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Publicznych Dariusza Skrzypczaka o przedstawienie dalszego toku prac na sali 

gimnastycznej Szkoły Podstawowej nr 3. 

Kierownik Referatu Realizacji Inwestycji i Zamówień Publicznych Dariusz Skrzypczak 

powiedział, że prawda zawsze stoi po środku, gdyż radni nie znają reali jakie miały 

miejsce w przypadku tej sali. Dodał, że Dyrektor szkoły zgłosiła degradację 

powierzchni a nie jest to proces jednodniowy i sytuacja ta musiała rozpocząć się 

wiele miesięcy a może nawet lat temu. D. Skrzypczak zauważył, że dopuszczono do 

sytuacji, że sali nie można było używać, gdyż zrobiła się wielka dziura. Kierownik 

powiedział, że zadanie znalazło się w budżecie, więc należało przystąpić do realizacji 

z tym, że po odkrywce części podłogi zlecono dokumentację, która musiała być 

poprzedzona badaniami, gdyż wszystko wskazywało na to, że część tej podbudowy 

była wykonywana w tamtych czasach społecznie. Dodał, że proces badawczy był 

dość długi, co ma wpływ na czas realizacji tej inwestycji. D. Skrzypczak powiedział, 

że na piątek planowana jest wylewka betonowa, ale na chwilę obecną nie ma 

wykonawcy na właściwą nawierzchnię. Dodał, że malowanie ścian nie leży  

w zakresie prac inwestycyjnych (jest wykonywana na prośbę Dyrektora ze środków 

bieżących), ale wykonawca podłogi zadeklarował, że zajmie się również 

odświeżeniem ścian. Podsumowując D. Skrzypczak powiedział, że malowanie ścian 

nie koliduje i nie kolidowało w procesie wykonywania posadzki. 

Radny A. Kołwzan wracając do tematu podłogi upewnił się, że teraz będzie 

wykonywana wylewka. Zapytał czy będzie to robiła firma, która malowała ściany. 

Kierownik Referatu Realizacji Inwestycji i Zamówień Publicznych D. Skrzypczak 

podkreślił, że ze względu na fakt, że są to roboty specjalistyczne to roboty 

przygotowawcze przeprowadzała firma, która jednocześnie przeprowadzała 

rozbiórkę i malowanie a posadzkę będzie wykonywała firma, która zajmuje się tylko 

tym. 

Radny A. Kołwzan zapytał jaka firma będzie zajmowała się nawierzchnią właściwą. 

D. Skrzypczak powiedział, że na to pytanie nie jest w stanie odpowiedzieć. 

Radny A. Kołwzan podkreślił, że właśnie cały czas o tym mówi – brak organizacji, to 

powinno być dograne wcześniej, gdyż to jest kolejne przedłużenie terminu. 

Radny A. Kołwzan zapytał skąd pojawiła się wilgoć. 

D. Skrzypczak odpowiedział, że od dachu. Dodał, że wilgoć skumulowała się  

w jednym miejscu i spływała po ścianie. 

Radny A. Kołwzan zapytał czy wykonanie podbudowy betonowej nie wpłynie na 

dodatkowe zawilgocenie. 

Kierownik D. Skrzypczak poinformował, że została wykonana izolacja, która pełni 

funkcję zabezpieczającą. Dodał, że nawierzchnia PCV jest dobrana pod względem  

specyfiki Sali, pod względem jej użytkowania, gdyż jest wiele kategorii doboru 

nawierzchni. D. Skrzypczak zauważył, że jest to jedna z najtańszych opcji, ponieważ 

jest to posadzka betonowa. 

Radny A. Kołwzan zapytał na kiedy szacowane jest zakończenie prac. 

D. Skrzypczak powiedział, że nie może odpowiedzieć na to pytanie ze względu na 

brak wykonawcy właściwej nawierzchni. Dodał, że jeżeli taki wykonawca będzie to 

wykonanie nawierzchni właściwej jest procesem kilkudniowym. 
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Radny A. Kołwzan zapytał kiedy może pojawić się wykonawca. 

Kierownik Referatu RI powiedział, że nie wie. 

Rady Ł. Kołwzan z pełnym szacunkiem do D. Skrzypczaka zapytał ile lat pracuje  

w Urzędzie. Dodał, że już kiedy uczęszczał do tej szkoły miały miejsce problemy z tą 

nawierzchnią, a co dopiero z odpływem powietrza. Zauważył, że dalej również nie 

było żadnego odpływu powietrza. 

Radny D. Matela-Libera odnosząc się do wypowiedzi radnych, że dzieci nie będą 

miały gdzie ćwiczyć powiedział, że z doświadczenia wie, że dzieci powinny 

przebywać na dworze jak najdłużej mając na myśli wychowanie fizyczne. 

Radny S. Dukaczewski powiedział, że zanim przejdzie do swoich wniosków chciałby 

odczytać oświadczenie pracowników Szkoły Podstawowej nr 1 w Drezdenku: 

„Pani Burmistrz, Wysoka Rado! 

Pracownicy Szkoły Podstawowej nr 1 im. Janusza Korczaka w Drezdenku nie 

zgadzają się z Uzasadnieniem do Zarządzenia Burmistrza nr 104.2019, które 

unieważnia konkurs na dyrektora Szkoły Podstawowej nr 1 w Drezdenku  

i uzasadniają swoje stanowisko w sprawie w sposób następujący: 

1) od 26 czerwca 2019r., czyli od dnia, w którym Burmistrz Drezdenka podał 

skład komisji konkursowej, do 9 lipca br., kiedy to miał miejsce konkurs na 

dyrektora Szkoły Podstawowej nr 1 im. Janusza Korczaka w Drezdenku, nie 

wpłynęło zastrzeżenie od żadnego z kandydatów, co do personalnego składu 

komisji konkursowej. Zarzut, że przedstawiciel Międzyszkolnej Komisji 

Oświaty i Wychowania NSZZ „Solidarność” nie był bezstronny, jest absurdalny 

w stosunku do osoby Pana Włodzimierza Sapóra, który reprezentuje związek  

i został obdarzony zaufaniem 158 jego członków i jak twierdzi, nie jest  

w konflikcie personalnym z Panią Renatą Kozłowską. Rodzi się więc pytanie, 

czy skarga Pani Renaty Kozłowskiej, mająca podtekst prywatny, była 

dostatecznym pretekstem do wszczęcia wyjaśnienia przez Burmistrza 

Drezdenka zaistniałej sytuacji i w konsekwencji unieważnienia konkursu, 

bowiem według Ustawy z 7 września 1991r. o systemie oświaty (Dz.U. z 2004 

r. Nr 256, poz. 2572 ze zm.) - art. 36a ust. 4 i Rozporządzenia Ministra 

Edukacji Narodowej z 8 kwietnia 2010 r. w sprawie regulaminu konkursu na 

stanowisko dyrektora publicznej szkoły lub publicznej placówki oraz trybu 

pracy komisji konkursowej (Dz.U. z 2010 r. Nr 60, poz. 373 ze zm.) - § 4 ust. 

4; § 5; § 8 ust. 2:  „Jeżeli konkurs był przeprowadzony prawidłowo pod 

względem formalnym (przepisy dotyczące przeprowadzania konkursu były 

przestrzegane), to od niesatysfakcjonującego wyniku głosowania tajnego, 

podczas którego członkowie komisji wyrażają ocenę merytoryczną kandydata 

nie ma możliwości odwołania. Zgodnie z przepisami rozporządzenia ocenie 

podlega w szczególności przedstawiona przez kandydata koncepcja 

funkcjonowania i rozwoju szkoły oraz odpowiedzi na pytania, które członkowie 

komisji mają prawo zadać kandydatowi podczas rozmowy konkursowej, 

2) kolejne zastrzeżenie kontrkandydata, dotyczące wyboru dwóch przedstawicieli 

Rady Pedagogicznej na konkurs: Pani Beaty Stańko i Pani Alicji Zachciał  

w dniu 15 maja br., jest bezzasadne, bowiem wybory przedstawicieli zostały 

https://www.portaloswiatowy.pl/finanse-i-rachunkowosc/ustawa-z-7-wrzesnia-1991-r.-o-systemie-oswiaty-tekst-jedn.-dz.u.-z-2018-poz.-1457-10023.html
https://www.portaloswiatowy.pl/finanse-i-rachunkowosc/ustawa-z-7-wrzesnia-1991-r.-o-systemie-oswiaty-tekst-jedn.-dz.u.-z-2018-poz.-1457-10023.html
https://www.portaloswiatowy.pl/finanse-i-rachunkowosc/ustawa-z-7-wrzesnia-1991-r.-o-systemie-oswiaty-tekst-jedn.-dz.u.-z-2018-poz.-1457-10023.html
https://www.portaloswiatowy.pl/stanowiska-kierownicze-w-oswiacie/rozporzadzenie-ministra-edukacji-narodowej-z-8-kwietnia-2010-r.-w-sprawie-regulaminu-konkursu-na-stanowisko-dyrektora-publicznej-szkoly-lub-publicznej-placowki-oraz-trybu-pracy-komisji-konkursowej-dz.u.-z-2010-r.-nr-60-poz.-373-4260.html
https://www.portaloswiatowy.pl/stanowiska-kierownicze-w-oswiacie/rozporzadzenie-ministra-edukacji-narodowej-z-8-kwietnia-2010-r.-w-sprawie-regulaminu-konkursu-na-stanowisko-dyrektora-publicznej-szkoly-lub-publicznej-placowki-oraz-trybu-pracy-komisji-konkursowej-dz.u.-z-2010-r.-nr-60-poz.-373-4260.html
https://www.portaloswiatowy.pl/stanowiska-kierownicze-w-oswiacie/rozporzadzenie-ministra-edukacji-narodowej-z-8-kwietnia-2010-r.-w-sprawie-regulaminu-konkursu-na-stanowisko-dyrektora-publicznej-szkoly-lub-publicznej-placowki-oraz-trybu-pracy-komisji-konkursowej-dz.u.-z-2010-r.-nr-60-poz.-373-4260.html
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unieważnione z uwagi na fakt, iż Zarządzenie Burmistrza o  przeprowadzeniu 

konkursu zostało opublikowane dopiero 5 czerwca br. i obie Panie 

zrezygnowały z przedstawicielstwa do komisji konkursowej, składając pisemne 

oświadczenia. Rada Pedagogiczna na posiedzeniu w dniu 13 czerwca br. 

podjęła uchwałę o wytypowaniu dwóch przedstawicieli na konkurs i w drodze 

tajnego głosowania wybrano Panie: Elżbietę Onichimowską i Panią Beatę 

Stańko, 

3) w posiedzeniu Rady Rodziców wzięło udział 11 członków, a na kartach do 

głosowania oddano 22 głosy, bowiem głosowano na dwóch z trzech 

przedstawicieli Rady, więc nie ma tu żadnej sprzeczności, 

4) podczas posiedzenia komisji konkursowej, przed głosowaniem tajnym, po 

zgłoszeniu uwag przez Panią Renatę Kozłowską odnośnie bezstronności 

członka komisji, Pana Włodzimierza Sapóra, przewodniczący komisji Pan 

Wiesław Sawicki oświadczył, że ta sugestia nie ma żadnego wpływu na 

przebieg konkursu i żeby nie umieszczać jej w protokole. Wszyscy członkowie 

komisji zgodzili się z opinią przewodniczącego. 

5) pisma kierowane do związków zawodowych o złożenie dokumentacji 

związanej z wyborem przedstawiciela na konkurs, w szczególności w postaci 

uchwał związków, okazały się bezzasadne, co potwierdził m.in. Pan Krzysztof 

Stradomski, specjalista ds. prawnych Zespołu Komunikacji Społecznej 

Zarządu Głównego Związku Nauczycielstwa Polskiego. Dwukrotne wysłanie 

owych pism do przedstawicieli związków zawodowych, które nie dotarły do 

wskazanych adresatów, a zostały uznane w ocenie organu prowadzącego za 

dostarczone i brak odpowiedzi na ową korespondencję, stał się jedną  

z przyczyn unieważnienia konkursu, 

6) daleko idąca ingerencja organu prowadzącego w niezależność związków, 

budzi nasze poważne obawy co do transparentności konkursu i odnosimy 

wrażenie, że jeden z kandydatów, Pani Renata Kozłowska, jest  

faworyzowana przez Panią Burmistrz. 

Pracownicy szkoły” 

Radny S. Dukaczewski powiedział, że na sali są obecni przedstawiciele szkoły, 

którzy w razie potrzeby mogą odczytane oświadczenie uzupełnić. 

Radca prawny Michał Pieróg powiedział, że nie wie skąd bierze się informacja, że 

został unieważniony konkurs na stanowisko dyrektora szkoły zarządzeniem 

Burmistrza z dnia 20 sierpnia 2019r. ze względu na brak bezstronności 

któregokolwiek z członków komisji. Dodał, że jeżeli ktoś z obecnych może wskazać  

w dwunastostronicowym uzasadnieniu decyzji Burmistrza jedno zdanie które mówi, 

że konkurs został unieważniony ze względu na brak bezstronności jednego członka 

komisji to przyzna oświadczającym rację. Radca prawny wyjaśnił, że nie ma o tym 

mowy, ale faktem jest, że wskazane jest, że do Burmistrza wpłynęły zastrzeżenia, ale 

nie było możliwości ich zbadania. M. Pieróg bardzo wyraźnie podkreślił, że konkurs 

został unieważniony z zupełnie innego powodu. Przedstawił następującą sytuację – 

w czerwcu 2019 r. odbywa się sesja Rady Miejskiej, na której podejmowana jest 

uchwała, po czym kolejnego dnia Przewodniczący RM mówi, aby tego faktu nie 
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protokołować, bo uznajemy, że tego nie było – M. Pieróg zapytał czy taka sytuacja 

byłaby zgodna z prawem, że przewodniczący ciała kolegialnego może nakazać, aby 

pewnych, podjętych czynności nie protokołować, mimo że uchwała została podjęta  

i są na to dokumenty. Radca prawny stwierdził, że to nie są jego stwierdzenia, ale 

Dyrektora SP 1 w odpowiedzi na pismo Burmistrza. Radca prawny M. Pieróg 

wyjaśnił, że procedura konkursowa wygląda w ten sposób, że Burmistrz wyznacza 

komisję i w zarządzeniu jest napisane, że na dzień w którym Burmistrz wyznaczyła 

komisję nie wnosząc zastrzeżeń do jej składu. Dodał, że zgodnie z orzecznictwem 

Naczelnego Sądu Administracyjnego, które jest wskazane w uzasadnieniu do 

zarządzenia unieważniającego konkurs, taka wątpliwość pojawiła się dopiero później. 

M. Pieróg podkreślił, że podstawą wydania zarządzenia nie jest podejrzenie, że 

rzekomo jeden z członków komisji nie był bezstronny tylko ze względu na fakt, że 

okazało się, że 15 maja 2019r. zostali wybrani dwaj przedstawiciele Rady 

Pedagogicznej na konkurs (zgodnie z ustawą Prawo oświatowe Rada Pedagogiczna 

wybiera dwóch przedstawicieli) po czym okazuje się, że 13 czerwca 2019 r. Rada 

Pedagogiczna ponownie wybiera dwóch przedstawicieli na ten sam konkurs – czyli 

wyłoniono trzech przedstawicieli Rady Pedagogicznej na konkurs w SP 1 (nazwisko 

jedno przedstawiciela się powtarza). M. Pieróg powiedział, że nie wiadomo która  

z dwóch osób tak naprawdę została wskazana do reprezentowania Rady 

Pedagogicznej. Dodał, że sprawa ta została sprawdzona i okazało się, że w drugiej 

uchwale nie ma mowy o tym, że pierwotna została uchylona lub dokonuje się jej 

zmiany. Radca prawny podkreślił, że Radę Pedagogiczną obowiązują zasady 

techniki prawodawczej określone rozporządzeniem. M. Pieróg zauważył, że konkurs 

nie odbywał się na podstawie ustawy o systemie oświaty, o którym była mowa  

w oświadczeniu pracowników szkoły tylko na podstawie ustawy Prawo oświatowe, 

które określa i precyzuje skład komisji. Dodał, że bardzo ważną kwestią jest 

stwierdzenie który wybór przedstawicieli Rady Pedagogicznej był właściwym.  

M. Pieróg poinformował, że Burmistrz Drezdenka spotkała się z zarzutem, że 

ingeruje w sprawy Rady Rodziców i Rady Pedagogicznej. Odczytał  fragment 

uzasadnienia do zarządzenie unieważniającego konkurs, który mówi, że „Burmistrz 

Drezdenka nie jest uprawniony do dokonywania oceny ww. uchwał”, tylko bierze pod 

uwagę to, co zawiera dokumentacja (dwie uchwały, które są ze sobą sprzeczne), „nie 

posiada żadnych kompetencji co do oceny wiarygodności, mocy obowiązującej czy 

też prawidłowości podjęcia uchwały przez Radę Pedagogiczną. Jest to wyłączna 

kompetencja Rady w zakresie stanowienia uchwał w postaci uchwał organu 

kolegialnego i Kuratorium Oświaty”. Radca prawny powiedział, że Burmistrz, aby 

wyjaśnić pewne kwestie związane z konkursem poprosiła o przedstawienie całości 

dokumentacji, która może mieć jakiekolwiek znaczenie dla rozstrzygnięcia sprawy. 

Dodał, że w dniu dzisiejszym Burmistrz dowiaduje się, że były jej złożone 

oświadczenia o zrzeczeniu się funkcji przedstawiciela RP, ale kiedy toczyło się 

postępowanie nie było o tym mowy, natomiast w uzasadnieniu było wskazane, że 

nikt nie zrzekł się funkcji. Kolejną kwestią dotyczącą wyboru przedstawicieli Rady 

Pedagogicznej był fakt, że Burmistrz nie może dokonywać oceny takiego wyboru, 

gdyż nie ma takiego prawa a Burmistrz trzyma się swoich kompetencji.  
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Zapytał radnych jak by się zachowali w takiej sytuacji, gdy mieliby do czynienia  

z dwoma uchwałami z których wynika, że wytypowano trzech przedstawicieli Rady 

Pedagogicznej a należy wybrać dwie osoby. M. Pieróg zaznaczył, że przepis prawa 

nakłada na Burmistrza Drezdenka obowiązek, aby wszystko zostało zbadane pod 

kątem zgodności z prawem. Przypomniał, że wszystkie okoliczności ujawniły się  

w dniu 9 sierpnia br. kiedy do Urzędu Miejskiego wpłynęło pismo czyli w chwili 

wyznaczania komisji konkursowej Burmistrz Drezdenka nie miała świadomości, że 

funkcjonowała inna uchwała Rady Pedagogicznej. Podsumowując radca prawny 

podkreślił, że oczywistą sprawą jest, że są wątpliwości co do tego czy konkurs został 

prawidłowo przeprowadzony. Poprosił, aby radni wyobrazili sobie sytuację, że 

Burmistrz wydaje zarządzenie o powierzeniu stanowiska dyrektora szkoły a drugi  

z kandydatów odwołuje się do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego i po 9 

miesiącach przychodzi wyrok stwierdzający nieważność wydanego zarządzania. 

Radca prawny zauważył, że wówczas byłby niesamowity bałagan, bo okazałoby się, 

że funkcję pełniłaby osoba, która nie jest dyrektorem. M. Pieróg podkreślił, że jest 

jeszcze drugi kontrkandydat i Burmistrz ma obowiązek badać okoliczności 

przemawiające za każdym z kandydatów tak, aby ten proces był jak najbardziej 

sprawiedliwie przeprowadzony. 

Radny S. Dukaczewski zauważył, że zasadnym byłoby udzielenie głosu 

przedstawicielom odczytanego oświadczenia. 

Radca prawny M. Pieróg zauważył, że w międzyczasie padło z sali pytanie, kto 

złamał tajemnicę Rady Pedagogicznej. Wyjaśnił, że tajemnica Rady Pedagogicznej 

obowiązuje tylko wówczas kiedy jej ujawnienie może narazić dobra osobiste drugiego 

człowieka. 

Przedstawiciel pracowników Szkoły Podstawowej nr 1 w Drezdenku Cezary Świrski 

podkreślił, że nie jest prawnikiem i nie zna się na cytowanych ustawach. Zauważył, 

że konkurs został ogłoszony w maju lub czerwcu i przez cały czas od ogłoszenia do 

przeprowadzenia konkursu zarówno Burmistrz, radca prawny, kandydatka i kandydat 

na stanowisko dyrektora nie wnieśli żadnych uwag do składu komisji konkursowej.  

C. Świrski dodał, że konkurs odbył się, jeden z kandydatów przegrał i po dwóch 

miesiącach od przeprowadzenia konkursu na skutek skargi jednego z kandydatów 

okazuje się, że były braki proceduralne. Powiedział, że to jest niezrozumiałe, bo 

gdyby to było od razu stwierdzone to nie byłoby sprawy. 

Radca prawny M. Pieróg poinformował, że dokumenty do Urzędu Miejskiego 

wpłynęły 17 lipca 2019 r. 

Nauczycielka ze Szkoły Podstawowej nr 1 w Drezdenku Alicja Zachciał powiedział, 

że nie zna się na kwestiach prawnych, jednak zastanawia się, bo jeżeli Renata 

Kozłowska współpracując z Włodzimierzem Sapórem wcześniej i wiedząc, że może 

mieć konflikt personalny z kimkolwiek z komisji konkursowej, mogła wnieść 

zastrzeżenia wcześniej, gdyż skład komisji konkursowej na dyrektora szkoły był 

znany dużo wcześniej przed konkursem – 26 czerwca br. został ogłoszony skład 

komisji w Biuletynie Informacji Publicznej. Dodała, że jeżeli R. Kozłowska była 

zainteresowana to jej obowiązkiem było zapoznanie się z składem komisji. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska podkreśliła, że podstawą do unieważnienia 
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konkursu nie jest konflikt personalny między jakimkolwiek kandydatem a członkiem 

komisji. Dodała, że nie jest to kwestia lubienia czy nielubienia, natomiast względy 

proceduralne. K. Piotrowska poprosiła o troszeczkę spokoju w tej sprawie. Dodała, 

że podjęcie takiej a nie innej decyzji nie było łatwe z uwagi na fakt, że niedługo jest 

początek roku szkolnego i nie wskazane jest, aby takie negatywne emocje udzieliły 

się dzieciom i rodzicom. Burmistrz powiedziała, że dzieci powinny czuć się w szkole 

bezpiecznie i nie czuć atmosfery nerwowości. Wyjaśniła, że Dyrektor sprawuje swoją 

funkcję do końca miesiąca i na pewno placówka będzie przygotowana do 

rozpoczęcia roku szkolnego. Burmistrz Drezdenka poinformowała, że zostało wydane 

zarządzenie, które powołuje do tymczasowego pełnienia obowiązków dyrektora 

szkoły obecną Wicedyrektor. K. Piotrowska zauważyła, że zarządzenie 

unieważniające konkurs zostanie zbadane przez służby nadzorcze Wojewody i z całą 

pewnością zostanie poddane wnikliwiej analizie prawników, ale nawet jeśli to by 

miało potrwać dłużej to można rozpisać ponowny konkurs, do którego 

dotychczasowy Dyrektor może przystąpić. Podkreśliła, że należy zachować spokój, 

odrobinę cierpliwości a z racji rozpoczęcia roku szkolnego z pewnością służby 

Wojewody nie będą czekać do upływu terminu, w którym rozstrzygnięcie powinno 

być wydane. Wyraziła nadzieję, że obecna Wicedyrektor na pewno zapewni ciągłość 

pracy placówki w sposób niewpływający negatywnie na pracę zarówno uczniów jak  

i grona pedagogicznego. Burmistrz ponownie poprosiła o cierpliwość i zachowanie 

spokoju. 

Radna E. Turostowska powiedziała, że miała wątpliwości, co do zabrania głosu w tej 

sprawie, gdyż jest pomiędzy tzw. „młotem a kowadłem” ze względu na fakt, że 

oprócz tego, że jest radną jest również pracownikiem tej szkoły. Dodała, że rozumie 

zarówno działanie Burmistrz a także kolegów i koleżanek z pracy. Podkreśliła, że jej 

zdaniem procedura konkursowa została zakończona w lipcu. Radna powiedziała, że 

takie działanie paraliżuje funkcjonowanie placówki od 2 września, podcina skrzydła  

i chyba stawia szkołę w złym świetle. Jako Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej 

zaapelowała zarówno do Burmistrz Drezdenka jak i do osoby, która będzie pełniła 

funkcję Dyrektora szkoły o merytoryczną rozmowę w sprawie pracy tej placówki, 

gdyż dobro dziecka jest sprawą pierwszorzędną. 

Radny A. Kołwzan poprosił o ponowne wyjaśnienie jak miała się sytuacja z wyborem 

swoich przedstawicieli przez Radę Pedagogiczną. A. Kołwzan upewnił się, że było 

wybranych dwóch przedstawicieli, złożyli oni rezygnację i zostało wybranych 

kolejnych dwóch. 

Radca prawny powiedział, że żaden dokument o rezygnacji pierwotnie wybranych 

członków Rady Pedagogicznej do Urzędu nie wpłynął. Dodał, że Burmistrz poprosiła 

o przedstawienie całości dokumentacji konkursowej i nie było w nich dokumentu 

informującego, że ktokolwiek zrzekł się funkcji członka komisji z ramienia Rady 

Pedagogicznej. 

Radny A. Kołwzan stwierdził, że nie rozumie, ponieważ skoro oświadczenie  

o rezygnacji z funkcji członka komisji konkursowej funkcjonowało i pojawiła się druga 

uchwała to dlaczego nie zapytano skąd się taka sytuacja wzięła. Dodał, że po prostu 

unieważniono konkurs. 
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Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska stwierdziła, że radny jest w błędzie, gdyż miało 

miejsce zapytanie, ale nie wpłynęło żadne wyjaśnienie. Dodała, że dziś usłyszała, że 

takie oświadczenia funkcjonują a w odpowiedzi na wezwanie o wszelkie dokumenty 

związane z tą decyzją Rady nie było żadnych oświadczeń. 

Radny A. Kołwzan powiedział, że ma wątpliwości i odnosi wrażenie, że było „kopane” 

tak długo aż się znalazło. Dodał, że widział wiele konkursów w których rywalizacja 

była bardzo zacięta, ale w tym przypadku głosy rozłożyły się 8 do 4, więc nie 

powinno być żadnych wątpliwości. A. Kołwzan powiedział, że czasami trzeba 

przegrać z honorem. 

Radny S. Dukaczewski powiedział, że jeśli te oświadczenia są a druga strona 

twierdzi, że ich nie otrzymała to doszło albo do jakiś manipulacji albo celowego 

działania, jednak dodał, że nie do niego należy ocena. Dodał, że ma nadzieję, tak jak 

Burmistrz zaznaczyła, na szybkie rozwiązanie problemu przez Wojewodę. 

Radca prawny powiedział, że nikt dokumentów nie ukrywał i nie niszczył w związku  

z tym nie było żadnych manipulacji. Dodał, że całą zgromadzoną dokumentację 

przekazano do organu nadzoru i nigdy do Urzędu nie wpłynęło oświadczenie 

żadnego członka komisji o rezygnacji. 

Radny S. Dukaczewski zapytał czy o te oświadczenia było zapytanie. 

Burmistrz Drezdenka nawiązując do wypowiedzi radnej E. Turostowskiej powiedziała, 

że rozpoczyna się rok szkolny i prosi o zachowanie spokoju. Dodała, że wszystkim 

zależy na dobrym wizerunku szkoły i na tym, aby dzieci szły tam spokojnie.  

K. Piotrowska zauważyła, że eskalacja tego konfliktu i próba załatwienia tego w ten 

sposób niczemu dobremu nie służy. 

Radny S. Dukaczewski powiedział, że zgadza się z tym, jednak jego pytanie 

dotyczyło tego czy był wniosek z organu prowadzącego o te oświadczenia. 

Radca prawny M. Pieróg powtórzył, że był wniosek o przekazanie całości 

dokumentacji, która w jakikolwiek sposób może dotyczyć konkursu przez co rozumie 

się uchwały, projekty uchwał, zawiadomienia o terminach posiedzenia, wyniki 

głosowania, protokół komisji skrutacyjnej. Dodał, że katalog ten był otwarty, aby nikt 

nie zarzucił, że Burmistrz właśnie jakiegoś konkretnego dokumentu nie zażądała. 

Pracownik szkoły Beata Stańko powiedziała, że przysłuchuje się temu wszystkiemu  

i ma dziwne uczucie, że staje się precedens – teraz każdy, kto przegra konkurs po 

prostu złoży odwołanie, na podstawie którego postępowanie konkursowe zostanie 

unieważnione. Dodała, że bardzo się cieszy, że Burmistrz mówi o spokoju. Zapytała 

jak można zachować spokój dwa dni przed rozpoczęciem roku szkolnego, kiedy nie 

powierzono obowiązków dyrektora szkoły a jak wiadomo wiąże się to z pensum.  

B. Stańko zauważyła, że dyrektor szkoły, który staje się nauczycielem ma 18 godzin, 

więc z dnia na dzień trzeba ułożyć plan a potem będą zarzuty, że szkoła sobie nie 

radzi. Zapytała jak zrobić plan, skoro do dnia dzisiejszego nie wiadomo było komu 

zostaną powierzone obowiązki dyrektora. B. Stańko poinformowała, że pensum 

dyrektora jest inne i nauczyciela też inne. Dodała, że wszyscy pracownicy również 

chcieliby spokojnie rozpocząć rok szkolny, tymczasem do dziś nie wiadomo było kto 

będzie pełnił obowiązki dyrektora a jeśli zmienia się pensum dotychczasowego 

dyrektora to automatycznie zmienia się pensum dla kilku innych nauczycieli. Zapytała 
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czy to ma być ten spokój – czekanie do 28 sierpnia. B. Stańko powiedziała, że jest 

przerażona tym, co tutaj usłyszała. 

Radny A. Kołwzan powiedział, że mówienie przez Burmistrz Drezdenka o spokoju 

brzmi trochę dziwnie, gdyż sama wprowadziła taką nerwowość unieważniając ten 

konkurs, tak naprawdę nie wiadomo na jakiej podstawie. A. Kołwzan zapytał czy 

kiedy do Urzędu dotarły materiały dotyczące procedury konkursowej to były w nich 

dwie uchwały Rady Pedagogicznej. 

Radca prawny M. Pieróg odpowiedział, że nie było żadnej uchwały Rady 

Pedagogicznej, było natomiast upoważnienie podpisane przez Dyrektora 

informujące, że upoważnia do reprezentowania Rady Pedagogicznej na konkursie. 

Radny A. Kołwzan zapytał czy Dyrektor nie miał prawa tego podpisać. 

M. Pieróg powiedział, że musi być uchwała. Dodał, że uchwała po wystosowaniu 

odpowiedniego pisma została dostarczona. Radca prawny zauważył, że wpłynęły 

zastrzeżenia jednego z kandydatów, który wskazał, że być może dokonano jeszcze 

jednego i wówczas poproszono o dokumenty, które zostały dostarczone przez 

Dyrektora. 

Radny A. Kołwzan zapytał ile było tych skarg. 

Radca prawny powiedział, że były zastrzeżenia złożone przez kandydata do jednej 

uchwały a potem była druga uchwała, co okazało się dopiero później. 

Z sali padło pytanie skąd było wiadomo, że jest jakaś druga uchwała. 

M. Pieróg stwierdził, że to pytanie nie jest do niego. 

Radny A. Kołwzan podsumowując powiedział, że były dwie uchwały, jak się okazuje 

były oświadczenia o rezygnacji, dostarczono do Urzędu dokumentację konkursową  

i wystarczyło tylko ewentualnie jeszcze zadzwonić i zwyczajnie, po ludzku zapytać 

czy to na pewno wszystko a nie gadać teraz o zachowaniu spokoju. Dodał, że 

wówczas nie byłoby tej całej bardzo nieprzyjemnej sytuacji o coś czego w ogóle nie 

powinno być. A. Kołwzan zauważył, że konkurs się odbył i gdyby nawet to pierwsze 

zastrzeżenie kandydatki o bezstronności jednego z członków komisji uwzględnić to 

wynik postępowania byłby ten sam tylko, że różnicą głosów 7 do 4. Powiedział, że 

Burmistrz zawsze mówi, że frontem do mieszkańców, że wszystko dla mieszkańców 

a osoby uczestniczące w dzisiejszych obradach również się mieszkańcami. 

Radny Ł. Kołwzan kończąc już ten temat zaproponował, aby zorganizować wspólne 

posiedzenie komisji i wraz z nauczycielami i dyrekcją tej szkoły, Burmistrzem  

i radnymi wypracować jakiś konsensus. 

Radny S. Dukaczewski wyraził swoje prywatne zdanie mówiąc, że jest przekonany, 

że kandydatka była przekonana, że konkurs potoczy się w zupełnie innym kierunku 

to dopiero potem pojawiła się sytuacja taka, że rozpoczęto próbę unieważnienia 

postępowania konkursowego. Dodał, że skład komisji był znany, można było 

wcześniej złożyć wniosek o wykluczenie jednego z członków komisji. S. Dukaczewski 

zauważył, że na sali jest obecny Przewodniczący komisji konkursowej i zapytał czy 

były jakieś nieprawidłowości w czasie przeprowadzenia konkursu. 

Przewodniczący komisji konkursowej Wiesław Sawicki powiedział, że ze zdziwieniem 

usłyszał, że zgodnie z jego decyzją w protokole nie zostało zapisane, że po swoim 

wystąpieniu jeden z kandydatów miał zastrzeżenia do składu komisji. Dodał, że była 
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to decyzja komisji, więc o tym zadecydowała komisja, więc nie wie skąd wzięła się 

informacja, że była to decyzja Przewodniczącego. W. Sawicki powiedział, że konkurs 

odbył się zgodnie z regułami i zasadami dotyczącymi konkursów na dyrektora szkoły. 

Radna K. Kozicka upewniła się, że ze strony radnego S. Dukaczewskiego temat 

został zakończony i nie będzie więcej do niego wracał. 

Radny S. Dukaczewski odpowiedział, że w dniu dzisiejszym nie zamierza wracać do 

tematu konkursu. 

Radna K. Kozicka powiedziała, że bardzo jej przykro słuchać tych wszystkich obelg, 

wylewania szamba na Burmistrz, obwiniania ją o wszystko i stosowania polityki 

grubej kreski, bo to co się udało poprzedniej radzie to jest zawsze ich zasługą  

a o tym co się nie udało nikt nie pamięta. Dodała, że słuchając tego wszystkiego  

z boku historia zna takie przypadki, że oświadczenie zawsze można napisać. 

Z sali obrad padły zarzuty, że radna sugeruje podrabianie dokumentów. 

Radna K. Kozicka powiedziała, że niczego nie sugeruje i poprosiła, aby nie wkładać 

jej w usta słów, których nie wypowiedziała. Wyjaśniła, że historia zna takie przypadki, 

ale w tej sytuacji wcale nie musiało tak być. K. Kozicka dodała, że nie rozumie tego 

zamętu, ponieważ skoro Wicedyrektor przejęła obowiązki dyrektora a na pewno jest 

specjalistą w tej dziedzinie i świetnie sobie poradzi z tematem, gdyż ma 

doświadczenie. Radna powiedziała, że nie widzi problemu, gdyż skoro wybory 

przegrał dotychczasowy Dyrektor S. Wojciuszkiewicz (obecni na sali obrad wyjaśnili 

radnej, że S. Wojciuszkiewicz wygrał wybory) to skąd strach, że ponownie nie wygra. 

Dodała, że nie rozumie zasadności i bicia piany. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska odnosząc się do wypowiedzi B. Stańko 

dotyczącej precedensu powiedziała, że właśnie chciałaby uniknąć precedensu, że 

nie dołożyła starań, aby wszystko przebiegło zgodnie z prawem. Dodała, że tylko to 

było jej intencją. Burmistrz powiedziała, że należy poczekać na rozstrzygnięcie 

organu nadzorczego a próba przekierowania dyskusji na personale potyczki jest bez 

sensu. 

Radny S. Dukaczewski zadał trzy pytania dotyczące budowy żłobka po byłym 

basenie: 

1) jakie prace zanikające zostały do dnia dzisiejszego wykonane? 

2) kto sprawdzał poprawność wykonanych prac? 

3) kto jest odpowiedzialny za wykonane prace po stronie inwestora? 

Kierownik Referatu Realizacji Inwestycji i Zamówień Publicznych D. Skrzypczak 

korzystając z okazji, że jest przy głosie wyjaśnił kwestię związaną z posadzką w SP 

3. Wyjaśnił, że po wylaniu posadzki musi oczywiście nastąpić proces schnięcia  

a posadzki sztucznej nie wolno położyć na zawilgocony beton. D. Skrzypczak dodał, 

że minimum 3 tygodnie jest karencji od położenia masy betonowej do wyłożenia 

posadzki sztucznej. Podsumowując poinformował, że jeżeli w piątek zostanie wylana 

posadzka betonowa to po 3 tygodniach będzie można położyć posadzkę właściwą. 

D. Skrzypczak poinformował, że jest on sam jest inspektorem nadzoru 

inwestorskiego przy inwestycji związanej ze żłobkiem także odbiera wszystkie roboty 

zanikowe, gdyż ma do tego kwalifikacje i uprawnienia. Dodał, że jest to prowadzone 

profesjonalnie, bez żadnych uwag a wręcz może bardziej skutecznie niż co niektórzy 
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inspektorzy, gdyż ma wgląd codziennie na inwestycji a nie tylko na radzie budowy. 

Odpowiadając na pytanie dotyczące prac zanikowych D. Skrzypczak powiedział, że 

po robotach rozbiórkowych starej niecki basenu (pierwszy etap prac zanikowych), 

następnie było uzupełnienie materiałem zasypowym o odpowiednich parametrach, 

certyfikatach  

i zagęszczeniu, co zostało wykonane bez zastrzeżeń. Kierownik powiedział, że 

kolejnym etapem robót zanikowych jest uzbrojenie i przykrycie betonem a teraz są 

już prace, które widać.  

Radny S. Dukaczewski zapytał czy dotychczas wykonane prace kosztowały 

1.300.000 zł. 

D. Skrzypczak powiedział, że 1.300.000 zł jest to kwota za rozbiórkę starej niecki 

basenu, za roboty przygotowawcze, roboty ziemne, zasypanie do poziomu 

usadowienia ław betonowych. 

Radny S. Dukaczewski zauważył, że likwidacja basenu kosztowała  1.300.000 zł. 

Kierownik Referatu Realizacji Inwestycji i Zamówień Publicznych powiedział, że nie 

może się ustosunkować do stwierdzenia, że taki był koszt likwidacji basenu. Dodał, 

że był to koszt w zakresie zasypania i robót przygotowawczych. 

Radny S. Dukaczewski zapytał czy jest sens rozpisywania przetargu na nadzór 

inwestorski skoro Kierownik ma uprawnienia i cały czas jest na miejscu. 

D. Skrzypczak powiedział, że w tej chwili pełni tą funkcję społecznie a praca taka 

kosztuje sporo – najwyższa oferta opiewała na 260.000 zł. Dodał, ze nie chodzi tu  

o pieniądze, ale nie daje sobie rady ze wszystkimi obowiązkami, gdyż pracy jest 

naprawdę dużo. D. Skrzypczak powiedział, że firma jest na tyle odważna, że zgłasza 

wszystkie roboty i nie rozpoczyna żadnych prac bez jego zgody. 

Kolejną kwestią poruszoną przez radnego S. Dukaczewskiego jest rejon ul. 

Konopnickiej, Orzeszkowej i Norwida. Wyjaśnił, że mieszka w tym rejonie od 2006 

roku i w 2019 roku teren ten jest ogromnie zaniedbany. S. Dukaczewski 

poinformował, że pisał interpelację w tej sprawie i odpowiednie służby pojawiły się 

tam dość szybko, jednak teren jest tak rozległy, że należy się temu dokładnie 

przyjrzeć. Przypomniał Zastępcy Burmistrza o objeździe miasta, gdyż wioski zostały 

już objechane a w mieście jest sporo miejsc zaniedbanych. 

Zastępca Burmistrza M. Grzymałowski powiedział, że rzeczywiście zaplanowany był 

objazd miasta, zaproponował ustalenie terminu. Zauważył, że Drezdenko jest dość 

rozległe i ma sporo różnych uliczek. 

Burmistrz Drezdenka powiedziała, że jest to bardzo fajny pomysł chociażby ze 

względu na to, że w niedalekiej perspektywie konstruowanie budżetu. Dodała, że 

warto, aby każdy z radnych miał świadomość braków nie tylko w swoim okręgu, ale 

także w pozostałych częściach miasta. 

Nawiązując do budżetu radny S. Dukaczewski powiedział, że pewnie w niejednym 

wniosku znajdzie się prośba o wykonanie kolumbarium. Dodał, że wiadomym jest, że 

nie można zrobić wszystkiego, ale nad tym tematem należy się pochylić, gdyż na 

cmentarzu tego miejsca jest coraz mniej. 

Radny S. Dukaczewski wrócił do wspólnego posiedzenia komisji podczas którego 

sporo czasu poświęcono informacjom krążącym w sieci. Zwrócił się do radnego  
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T. Walczaka i Zastępcy Burmistrza M. Grzymałowskiego w sprawie sytuacji  

z drzewami przy ul. Pułaskiego. Dodał, że obaj panowie mieli odmienne zdanie a dziś 

wiele rzeczy zostało wyjaśnionych. S. Dukaczewski zauważył, że przydałoby się te 

informacje sprostować, gdyż radny T. Walczak wysłał go do innych zajęć a dziś jest 

jasny pogląd na sprawę, która w internecie została poruszona. 

Radny S. Dukaczewski zwracając się do Burmistrz Drezdenka powiedział, że 

zgodnie z § 38 Statutu Gminy Drezdenko Burmistrz ma obowiązek składać Radzie, 

co kwartał sprawozdanie ze swojej działalności. Dodał, że kilkakrotnie prosił już 

Burmistrz o złożenie sprawozdania ze swoje działalności. S. Dukaczewski 

powiedział, że zgodnie ze Statutem Burmistrz ma obowiązek złożyć sprawozdanie za 

ostatni kwartał 2018 roku, pierwszy kwartał 2019 roku oraz drugi kwartał 2019 roku. 

Radny poinformował, że w związku z tym, że do tej pory nie doprosił się  

wypełnienia statutowego obowiązku przez Burmistrz Drezdenka złożył skargę na 

działalność Burmistrza Drezdenka do Przewodniczącego Rady Miejskiej. Dodał, że 

radni są odcięci od informacji, mają ich zbyt mało a chcieliby na te tematy 

dyskutować. 

Radny R. Dolata dla informacji radnego S. Dukaczewskiego poinformował, że dziś 

jest po rozmowach z p. Romkiem a także z p. Dorotką i prace na ul. Konopnickiej są 

zaplanowane na poniedziałek. 

Radny D. Krysa zauważył, że radni wspominają o dużych inwestycjach a chciałby 

poruszyć kwestę mniejszej inwestycji, bo jego zdaniem sytuacja jest aż niemożliwa. 

Wyjaśnił, że chodzi o miejscowość Osów, gdzie zostały wymienione drzwi  

w mieszkaniu prywatnym zamiast w świetlicy. Radny zaapelował do Burmistrz 

Drezdenka o to, że jeżeli coś jest robione na wsi powinien być w to zaangażowany 

Sołtys.  

Drugą sprawą poruszoną przez radnego D. Krysę jest porządek w mieście. Radny 

powiedział, że codziennie otrzymuje od mieszkańców informacje, że takiego syfu to 

jeszcze w mieście nigdy nie było. Zapytał co będzie zimą czy jesienią jak liście będą 

leciały z drzew skoro siły robocze CIS-u zostały zmniejszone o 50 czy 70%. D. Krysa 

zapytał czy istnieje jakiś harmonogram prac czy ma to się odbywać na zasadzie 

wykonywania telefonów do R. Frosta informujących o miejscach, gdzie należy 

posprzątać. Dodał, że zna wiele miejsc w Drezdenku, gdzie ani CIS ani inne służby 

nie docierają.  

Radny D. Krysa zauważył, że obecna kadencja trwa już prawie rok a w ogóle nie 

rozmawia się na temat inwestycji wojewódzkich. Nawiązując do braku sprawozdań 

składanych Radzie D. Krysa powiedział, że radni nie wiedzą czy Burmistrz rozmawia 

z Zarządem Województwa, czy spotyka się z Marszałkiem Województwa, czy będzie 

robiona droga w kierunku Grotowa, czy jest szansa na kolejny etap obwodnicy, czy 

będzie remont drogi na Kosin, czy będzie miała miejsce dalsza inwestycja związana 

z chodnikami przy ul. Dworcowej, etc. Dodał, że kiedy mieszkańcy pytają o sprawy 

związane z ZDW to mówi, że nie wie, gdyż Burmistrz nie informuje radnych o tych 

sprawach. D. Krysa powiedział, że nikt z województwa nie przyjedzie i nie wykona 

sam z siebie tych wszystkich inwestycji, gdyż trzeba tam jeździć i wiercić „dziurę w 

brzuchu”, tak jak to było za poprzedniej kadencji. 
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Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska w kwestii wymiany drzwi w Osowie powiedziała, 

że rozmawiała już z Sołtysem, który zgłosił tą sytuację. Dodała, że nie do końca jest 

tak, że drzwi zostały wymienione w prywatnym mieszkaniu. K. Piotrowska 

powiedziała, że być może jeszcze w tym roku uda się wygospodarować środki, aby 

te właściwe drzwi zostały wymienione. Burmistrz poprosiła o przedstawienie sytuacji 

Kierownika Referatu Gospodarki Gminnej i Ochrony Środowiska Dorotę Nowak. 

D. Nowak powiedziała, że sala w Osowie nie należy tylko do Gminy Drezdenko, jest 

tam współwłasność osoby fizycznej, która co roku przychodziła do Urzędu z prośbą  

o wymianę głównych drzwi wejściowych do budynku, w którym mieści się zarówno 

świetlica jak i mieszkanie prywatne. Kierownik wyjaśniła, że Gmina ma w tej 

nieruchomości zdecydowanie mniejszy udział. Poinformowała, że do projektu 

budżetu na rok bieżący został złożony wniosek przez tą osobę fizyczną  

o zabezpieczenie środków na wymianę drzwi jako udział we wspólnocie. D. Nowak 

powiedziała, że w budżecie na 2019 rok zostało zabezpieczonych kilka tysięcy 

złotych na wymianę tych drzwi, natomiast w między czasie wpłynął wniosek Sołtysa 

Osowa o wymianę drzwi do sali wiejskiej. Kierownik Referatu Gospodarki Gminnej  

i Ochrony Środowiska powiedziała, że zostały wymienione drzwi z których również 

korzysta Gmina np. aby wejść na strych czy mieć dojście do liczników. Dodała, że 

jeżeli będzie możliwość to drzwi prowadzące tylko do świetlicy również zostaną 

wymienione. 

Rady D. Krysa powiedział, że skoro Sołtys miał zabezpieczone środki na wymianę 

drzwi do świetlicy to nie bardzo zrozumiałym jest dlaczego nie zostały one 

wymienione w pierwszej kolejności. 

D. Nowak wyjaśniła, że są przeglądy z których wynika, że w pierwszej kolejności 

należy wykonać sprawy pilniejsze czyli np. remonty dachów, gdyż środki 

zabezpieczone w budżecie dotyczą wszystkich a nie poszczególnych sal. Dodała, że 

w pierwszej kolejności musiała zostać wykonana naprawa dachu na sali w Gościmiu  

i jeżeli wystarczy środków to drzwi o których mowa z pewnością zostaną 

wymienione. 

Odnosząc się do informacji radnego D. Krysy, że CIS został pomniejszony o 50 lub 

70% Burmistrz Drezdenka zapytała Kierownika Centrum Integracji Społecznej 

Romualda Frosta czy aż w tak dużym zakresie. 

Kierownik CIS R. Frost powiedział, że zastanawia się czy CIS został pomniejszony 

aż o 50%. Dodał, że na koniec 2018 roku w CIS-e było zatrudnionych 12 etatowych 

pracowników, natomiast w chwili obecnej jest 8. R. Frost poinformował, że 

uczestników było 20, natomiast obecnie jest 15 osób, co wynika tylko i wyłącznie z 

sytuacji na rynku pracy, gdyż nie ma chętnych na uczestnictwo  

a pojawiają się pojedyncze osoby. Kierownik wyjaśnił, że z tego względu podjęto 

decyzję o ograniczeniu liczby uczestników, aby nie tworzyć sztucznej sytuacji. Dodał, 

że na uczestników przyznawane są dotacje z Urzędu z której CIS musi się rozliczać  

z każdym kwartałem. R. Frost poinformował, że aby urealnić koszty zmniejszono 

liczbę uczestników do 15 i była to bardzo trafna decyzja. W kwestii etatowych 

pracowników Kierownik powiedział, że z końcem roku część umów wygasła. 

Podsumowując R. Frost zauważył, że ma takie siły i środki jakie ma i stara się  
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w miarę możliwości wykonywać dobrze zakres prac jaki został powierzony. Kierownik 

CIS-u poinformował, że od niedawna bardzo ściśle współpracuje z Kierownikiem 

Referatu Gospodarki Gminnej i Ochrony Środowiska w pełnym zakresie zadań, które 

wcześniej były rozbite na dwa referaty. R. Frost zwracając się do radnego R. Dolaty 

powiedział, że na ul. Konopnicką CIS wchodzi w dniu jutrzejszym. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska uzupełniając wypowiedź R. Frosta powiedziała, 

że nie jest prosto pozyskać uczestników. Dodała, że były podpisane umowy na 

koszenie z firmą zewnętrzną, co z doświadczenia wynika, że nie jest dobre, gdyż 

firma z Gorzowa przyjeżdża, wykonuje swoje obowiązki, odjeżdża i jest to 

wykonywane w minimalnym zakresie. K. Piotrowska poinformowała, że 

podejmowane są działania, aby w Urzędzie stworzyć brygadę, która będzie  

w dyspozycji do wielu prac. Dodała, że we współpracy z Urzędem Pracy zostało 

pozyskanych dwóch pracowników w ramach robót publicznych. Burmistrz 

powiedziała, że widzi niedociągnięcia w zakresie porządku i zdecydowanie trzeba ten 

temat udoskonalać. 

Rady Ł. Kołwzan zapytał Kierownika CIS-u czy planuje zatrudnienie do końca zimy 

kolejnych osób. 

Kierownik Centrum Integracji Społecznej R. Frost wyjaśnił, że jest ograniczony 

budżetem, może się poruszać tylko i wyłącznie w obrębie posiadanych środków. 

Dodał, że jeśli chodzi o uczestników to nie ma większego problemu, gdyż 

świadczenia integracyjne idą z Urzędu Pracy bezpośrednio a jest to jeden  

z elementów wynagradzania (wynagrodzenie miesięczne wynosi 720-740 zł netto 

plus jeden posiłek dziennie za 7 godzin pracy dziennie). R. Frost powiedział, że jest 

bardzo zadowolony, jeśli uczestnicy pracują efektywnie 5 godzin dziennie, tym 

bardziej, że są to osoby długotrwale bezrobotne, alkoholicy, narkomani i inne osoby 

w trudnej sytuacji życiowej i ekonomicznej. W kwestii pracowników etatowych  

R. Frost powiedział, że na ilość zatrudnianych osób nie ma wpływu, CIS funkcjonuje 

jako zakład budżetowy i jeśli posiada środki z budżetu Gminy na dodatkowe 

zatrudnienie i zgodę Burmistrza to może taką decyzję podjąć. Kierownik CIS 

odnosząc się do wypowiedzi Burmistrz powiedział, że były przeprowadzane 

rozmowy, Burmistrz w dalszym ciągu się zastanawia i jako Kierownik CIS nie 

zamierza wkraczać w wizję jaką ma władza. 

Odnosząc się do tego, co przed chwilą zostało powiedziane radny D. Krysa 

ponownie zawnioskował o stworzenie harmonogramu prac na mieście, gdyż nie 

może to działać na zasadzie telefonów do CIS-u. Dodał, że w mieście jest wiele 

miejsc, które nie są sprzątane, wykaszane i odśnieżane np. droga wewnętrzna na 

osiedlu Mickiewicza wzdłuż OTL-u. 

Radny S. Dukaczewski zauważył, że problem ten nie jest tylko obecnie, gdyż zawsze 

był z tym kłopot. Dodał, że ludzi do pracy jest tyle ile jest i na siłę się nikogo do pracy 

nie przyciągnie. S. Dukaczewski powiedział, że nawet przy stworzeniu 

harmonogramu prac nie będzie możliwości ogarnięcia wszystkiego takimi zasobami 

jakie są. Zapytał (pytanie kierowane do Burmistrz i Prezesa PGKiM Sp. z o.o.) czy 

technicznie jest możliwość, żeby spółka gminna utworzyła jednostką zajmującą się 
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oczyszczaniem miasta i gminy. Radny zapytał czy gdyby taka komórka powstała to 

możliwe byłoby zawarcie umowy w trybie in house. 

Burmistrz Drezdenka powiedziała, że jeśli chodzi o praktyczną kwestię powołania 

takiej komórki to nie powinno być problemów. Dodała, że należy wziąć pod uwagę 

sprawę usprzętowienia czyli zakupu odpowiednich maszyn, co zważając na kapitał 

zapasowy spółki też nie powinno być problemem. K. Piotrowska zauważyła, że 

problemem może być fakt, że Gmina jest właścicielem 85% udziałów Spółki, a więc 

nie jest jedynym właścicielem, co oznacza że na takie usługi będzie musiał zostać 

przeprowadzony przetarg, a co za tym idzie to stworzenie takiej komórki będzie 

obarczone ryzykiem przetargowym czyli nie można mieć pewności, że Spółka taki 

przetarg wygra. 

Prezes PGKiM Sp. z o.o. Leszek Jaśków powiedział, że jeśli chodzi  

o zainwestowanie w sprzęt i podjęcie działalności, która jest obarczona ryzykiem 

przetargowym to nie jest to nic nowego dla Spółki, gdyż na podstawie prawa 

zamówień publicznych wykonywane jest zimowe utrzymanie dróg, zarządzanie 

zasobem komunalnym, odbiór, transport, zagospodarowanie odpadów komunalnych. 

Zdaniem Prezesa sytuacja będzie stawała się coraz bardziej pogarszała w kwestii 

utrzymania czystości zwłaszcza w perspektywie nadchodzącej zimy. L. Jaśków 

powiedział, że wielkim problemem będą opady śniegu i oblodzenia. Wyjaśniając 

swoją tezę Prezes poinformował, że PGKiM Sp. z o.o. zarządza dużą ilością 

wspólnot mieszkaniowych, które są zobowiązane do utrzymania czystości, ale tak 

naprawdę jest to fikcja, gdyż przy tych środkach jakie są przeznaczane na ten cel 

jedynym wykonawcą jakiego udaje się pozyskać na terenie Drezdenka jest Centrum 

Integracji Społecznej. Dodał, że współpraca z R. Frostem ma miejsce od dłużnego 

czasu, bo nikt inny za te pieniądze nie jest w stanie tych prac wykonać. L. Jaśków 

poinformował, że z podjętych rozmów z R. Frostem wynika, że są problemy z 

zapewnieniem z jego strony odśnieżania w okresie zimowym, gdyż nie dysponuje 

odpowiednim sprzętem i środkami, co oznacza że tej usługi nie będzie mógł i chciał 

wykonywać. Wyjaśnił, że jako zarządca nie musi szukać wykonawcy, ale pytanie czy 

wspólnoty będę chciały na to zadanie przeznaczyć odpowiednie środki. Prezes 

poinformował, że planowane są zebrania z zarządami wspólnot w celu 

uświadomienia jak wygląda sytuacja, jak może wyglądać sytuacja już najbliższej zimy 

i że to oni ponoszą odpowiedzialność cywilną za wypadki, które mogą wystąpić w 

okresie zimowym np. przy oblodzeniach. L. Jaśków powiedział, że jest jedno bardzo 

dobre rozwiązanie, które zostało przetestowane w poprzedniej kadencji przez bardzo 

krótki okres – w Spółce zakupiono zamiatarkę, która miała obsługiwać zarówno 

obszary wspólnot mieszkaniowych jak i tereny gminne. Dodał, że zasadnym jest, aby 

robiła to jedna firma, gdyż wszystkie chodniki, ulice i obszary przynależne do 

wspólnot są poszatkowane. Prezes podkreślił, że jedynym rozwiązaniem jest 

zlecenie Spółce utrzymanie czystości. Zauważył, że PGKiM Sp. z o.o. posiada środki 

na zakup sprzętu i tego typu działalność i nie ma potrzeby sięgania do kapitału 

zapasowego, gdyż amortyzacja sprzętu będzie wynosiła kilka lat i będzie rozłożona w 

dłużnym czasie. L. Jaśków powiedział, że oczywiście istnieje ryzyko utraty tej 

działalności, ale jego zdaniem tak jak udaje się wygrywać przetargi w innych 
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działalnościach tak w tej Spółka również będzie konkurencyjna, gdyż nie jest 

nastawiona na duży zysk. Wyjaśnił, że w ten sposób pozyskując środki ze wspólnot 

mieszkaniowych i mając zapewnienie zamówienia z Gminy Spółka jest w stanie 

sprzątać nie patrząc czy jest to wspólnota czy też teren gminny. Prezes powiedział, 

że oczywiście prawo zamówień publicznych nakłada pewne rygory, ale do 30 000 

euro mogą to być zapytania ofertowe a Spółka jest w stanie się obronić w kwestii 

cen. 

Radny S. Dukaczewski powiedział, że chciałby, aby radni mieli świadomość jakie 

działania można podjąć w celu poprawy czystości w mieście czy to w trybie in house 

czy też poprzez zapytania ofertowe. Dodał, że nie ma jednoznaczniej odpowiedzi, 

jeśli chodzi o tryb in house i może warto wystąpić do organu zewnętrznego o jasne 

wskazanie. Radny zapytał czy funkcjonują w Gminie na chwilę obecną umowy 

zawarte w trybie in house. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska powiedziała, że z tego co wie to chyba jedna 

umowa związana z utrzymaniem cmentarzy została zawarta w trybie in house. 

Radny zapytał czy jest zewnętrzna opinia mówiąca, że nie należy jej kontynuować. 

Burmistrz Drezdenka powiedziała, że nie rozumie słowa „zewnętrzna”. 

Radny S. Dukaczewski doprecyzował – czy to Burmistrz wraz z obsługą prawną 

doszła do wniosku, że w tym trybie nie należy zawierać umowy czy też zostało to 

wskazane np. w trybie kontrolnym. 

Burmistrz Drezdenka poinformowała, że nie było kontroli tej umowy. Zauważyła, że 

dość dziwnym byłoby czekanie na kontrolę i narażanie się. 

Radny S. Dukaczewski zapytał czy można złożyć zapytanie w tej sprawie, aby jasno 

zostało powiedziane czy można zawierać takie umowy w trybie in house. Dodał, że 

skoro umowa nie została uchylona to nie można bazować tylko na opinii prawników 

Urzędu. 

K. Piotrowska zauważyła, że to iż umowa nie została uchylona może wynikać tylko  

i wyłącznie z faktu, że do tej pory nie została skontrolowana. 

Radny S. Dukaczewski powiedział, że można zapoznać się z odmiennymi opiniami  

w innych Urzędach, można również sprawdzić czy możemy w takim trybie zawrzeć 

umowę czy po prostu nie chcemy. Przypomniał wypowiedź Prezesa PGKiM  

Sp. z o.o. Leszka Jaśkowa, że są takie kwoty do których nie trzeba ogłaszać 

przetargu. Zaproponował, aby się nad tym zastanowić. 

Burmistrz Drezdenka powiedziała, że zgadza się z radnym i zapewne 

przedsiębiorstwo poradziłoby sobie świetnie z tematem, natomiast 30.000 euro to 

jest kropla w morzu potrzeb, natomiast rozdrabnianie spraw i ogłaszanie zapytań 

kilkakrotnie może być odbierane jako próba obejścia prawa a jest to 

niedopuszczalne. Dodała, że do ostatecznej decyzji należy podejść z dużą rozwagą. 

Radny A. Kołwzan zapytał czy w Gminie funkcjonuje umowa in house na cmentarze, 

kto i kiedy ją zawierał. 

Burmistrz Drezdenka powiedziała, że umowa została podpisana w tym roku i jest 

kontynuacją poprzednich umów, które były zawierane w tym samym trybie. 

Przypomniała, że po zawarciu tej umowy pojawiła się kontrola obejmująca zawarcie 

umowy w trybie in house w zakresie odbioru odpadów z nieruchomości 
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niezamieszkałych. K. Piotrowska wyjaśniła, że w związku z tym rozpoczęto dogłębną 

analizę tych umów. 

Radny A. Miron w odniesieniu do otwarcia ofert na zamówienie publiczne dotyczące 

budowy hali namiotowej w Niegosławiu, które zdecydowanie przewyższą kwotę 

zabezpieczoną w budżecie Gminy zapytał czy jest możliwość przeniesienia środków 

z remontu kuchni w SP 3 na budowę hali w Niegosławiu. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska przyznała, że sytuacja jest bardzo trudna, 

ponieważ pojawiły się oferty, które radyklanie przewyższały kwotę, która jest 

zabezpieczona w budżecie. Dodała, że przed przystąpieniem do przetargu zostało 

przeprowadzone rozeznanie rynku z prośbą o przedstawienie ofert na tego typu 

obiekty. K. Piotrowska poinformowała, że mailowa oferta przedprzetargowa opiewała 

na kwotę ok. 550.000 zł a po przeprowadzeniu przetargu okazało się, że cena jest o 

400.000 zł wyższa. 

Kierownik Referatu Realizacji Inwestycji i Zamówień Publicznych powiedział, że  

w związku z faktem, że tego typu inwestycja będzie wykonywana na terenie gminy po 

raz pierwszy to zwrócono się do firm, które wykonują tego typu inwestycje w pełnym 

zakresie. Dodał, że rozbieżności w przedstawionych ofertach były niewielkie  

w granicach 50.000 zł a ceny mieściły się w granicach 550.000 - 600.000 zł.  

D. Skrzypczak wyjaśnił, że mimo wcześniejszego rozeznania rynku okazało się, że 

najniższa oferta w postępowaniu przetargowym opiewała na kwotę 900.000 zł. 

Dodał, że na drugi dzień do Urzędu wysłana została wiadomość mailowa  

z wyjaśnieniami (o którą nikt nie prosił), że przy pierwotnej wycenie nie zostały wzięte 

pod uwagę wszystkie elementy prac np. wywóz ziemi z wykopów czy wykonanie 

fundamentów. Kierownik Referatu Realizacji Inwestycji i Zamówień Publicznych 

zadeklarował skontaktowanie się z oferentem i wyjaśnienie całej sytuacji. Dodał, że 

należy zdecydować czy inwestycja zostanie przełożona czy może zostaną dołożone 

brakujące środki. 

Radny A. Kołwzan zapytał czy Burmistrz zastanawiała się już co zrobić w tej sytuacji  

i czy inwestycja była zaplanowana na cykl dwuletni. 

D. Skrzypczak wyjaśnił, że w planie była inwestycja jednoroczna z możliwością 

przedłużenia do 30 czerwca roku następnego z wykorzystaniem środków 

niewygasających. Dodał, że inwestycja ma zostać przeprowadzona w formule 

„Zaprojektuj i wybuduj”, więc przeprowadzenie całej procedury leży po stronie 

wykonawcy. 

Radny A. Kołwzan zauważył, że zakwalifikowanie środków na tą inwestycję jako 

niewygasające jest furtką dla powodzenia zadania. 

D. Skrzypczak stwierdził, że najpierw musi być podjęta decyzja o chęci dołożenia 

środków do tego zadania. 

Radny A. Kołwzan zapytał jaki jest termin związania ofertą. 

Kierownik Referatu Realizacji Inwestycji i Zamówień Publicznych powiedział, że nie 

ma takiego terminu, ale można powiedzieć, że jest to 30 dni a następnie 

przedłużenie do 60 dni. 

Radny A. Kołwzan zauważył, że w tym przypadku jest czas, aby na spokojnie 

zastanowić się nad tematem i podjąć właściwą decyzję.  
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D. Skrzypczak poinformował, że w ostatniej chwili przed przetargiem wpłynęło do 

Urzędu telefoniczne zapytanie czy może być ta inwestycja wykonana w konstrukcji 

drewna klejonego. Dodał, że jest to równie funkcjonalne i bardziej estetyczna 

konstrukcja niż stalowa.  

Radny A. Kołwzan zapytał czy kolejnym rozwiązaniem byłoby ponowne rozpisanie 

przetargu z dopuszczeniem konstrukcji z drewna klejonego. 

Kierownik Referatu Realizacji Inwestycji potwierdził, dodając jednocześnie, że 

konstrukcja taka wygląda bardzo ładnie, ale nie orientuje się jak wygląda kwestia 

funkcjonalności.   

Radna K. Kozicka zwróciła uwagę, że już niedługo będzie podejmowana uchwała  

w sprawie stawek podatkowych. Dodała, że w tym roku powinien być obniżony 

podatek rolny ze względu na panującą suszę. Radna zaproponowała, aby nie 

stosować stawek narzuconych przez GUS. Wyraziła nadzieję na poparcie tej 

inicjatywy, szczególnie radnych z okręgów wiejskich. 

Radny A. Kołwzan powiedział, że jest bardzo cenna uwaga z tego względu,  

że z informacji przekazywanych przez środki masowego przekazu wynika, że 

szacowanie strat za suszę rozpocznie się dopiero teraz, kiedy na polach została 

może tylko kukurydza. 

Radna K. Kozicka podziękowała, że chociaż raz radny A. Kołwzan się ze nią zgadza. 

Radny A. Kołwzan przypomniał, że od trzech miesięcy zwraca uwagę na 

niefunkcjonalny mikrofon przy mównicy, którego praktycznie nie słychać. 

Burmistrz Drezdenka pół żartem powiedziała, że przez mikrofon do którego mówi 

słychać i kierownik referatu odpowiedzialnego za tą sprawę usłyszał uwagę radnego 

A. Kołwzana. 

Radny A. Kołwzan przypominał, że jakiś czas temu radni podejmowali decyzję  

o wykonaniu bramy cmentarnej od ul. Lema. Zapytał na jakim to jest etapie. 

K. Piotrowska zauważyła, że w tym temacie akurat się dzieje, gdyż osobiście wraz  

z pracownikiem Referatu Realizacji Inwestycji i Zamówień Publicznych Arturem 

Czapla dokonała pewnych pomiarów, po czym został sporządzony projekt i dobrany 

materiał. Dodała, że projekt został przekazany do realizacji firmie zewnętrznej. 

Kierownik Referatu Realizacji Inwestycji i Zamówień Publicznych D. Skrzypczak 

poinformował, że obecnie trwa etap wyboru wykonawcy. Dodał, że nie tylko 

wykonanie tej bramy jest ważne, ponieważ z każdego obiektu użyteczności 

publicznej musi być wyjście na chodnik a tam takiego wyjście nie ma, dlatego trzeba 

zmienić organizację ruchu. D. Skrzypczak powiedział, że jedynym rozwiązaniem jest 

wprowadzenie strefy ruchu (podobnie jak na placu Wileńskim), gdzie pieszy zawsze 

ma pierwszeństwo. Podsumowując poinformował, że po wykonaniu takiej bramy 

musi zostać wprowadzona zmiana organizacji ruchu. Kierownik powiedział, że na 

pewno nie wszystkim takie rozwiązanie się spodoba a poza tym niesie ono pewne 

ryzyko, gdyż kierowcy nie przestrzegają zasad w centrum miasta na placu Wileńskim 

a cóż dopiero na takiej drodze. 

Radny A. Kołwzan powiedział, że 18 lipca br. nastąpiło otwarcie ofert na wywóz 

odpadów komunalnych, gdzie najtańsza oferta opiewała na kwotę 3.241.253,23 zł, 

natomiast jak wynika z informacji zamawiający bezpośrednio przed otwarciem miał 
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zamiar przeznaczyć na to zadanie 2.814.801,19 zł czyli ok. 426.000 zł mniej. 

Kontynuując radny poinformował, że 6 sierpnia br. zostało opublikowane 

rozstrzygnięcie tego przetargu. Zapytał czy została podpisana umowa. Po otrzymaniu 

odpowiedzi twierdzącej A. Kołwzan zapytał z jakich środków została pokryta 

brakująca kwota. 

Skarbnik Gminy A. Lachowicz wyjaśniła, że w ramach budżetu można było 

zarządzeniem przenieść ze środków takich z których zaistniałyby być może 

oszczędności. Dodała, że w ramach budżetu Referatu Gospodarki Gminnej  

i Ochrony Środowiska przeniesione zostały środki na to zadanie jak również środki 

zostały dołożone z rezerwy. A. Lachowicz powiedziała, że wszystkie przeniesienia na 

ten cel mogły zostać dokonane Zarządzeniem Burmistrza. 

Radny A. Kołwzan powiedział, że ma to zarządzenie przed sobą. Dodał, że wynika  

z niego, że środki zostały uzupełnione na kwotę 243.000 zł czyli brakuje jeszcze 

183.000 zł. 

Skarbnik Gminy poprosiła o nr zarządzenia, które posiada radny. 

Radny A. Kołwzan wyjaśnił, że jest to Zarządzenie Burmistrza Nr 96.2019 z dnia 29 

lipca 2019 r. Dodał, że pyta dlatego, że zwiększeniu w dziale „Gospodarka 

komunalna i ochrona środowiska” 90002 „Gospodarka odpadami komunalnymi” -

zakup usług pozostałych zwiększenie jest jedynie o 243.000 zł. 

Zastępca Kierownika Referatu Gospodarki Gminnej i Ochrony Środowiska Joanna 

Bajcar złożyła obszerne wyjaśnienia w tym temacie. Poinformowała, że część 

środków o których mowa pochodzi z oszczędności.  J. Bajcar zauważyła, że  

w ostatnim okresie było bardzo sucho, dzięki czemu odpady wysychały i było ich 

mniej tonażowo, co z kolei przekłada się na niższe faktury. Kolejnym powodem, który 

pozwolił wygospodarować oszczędności był fakt, że nieznacznemu zmniejszeniu 

uległa ilość odpadów zmieszanych a zwiększyła się ilość odpadów segregowanych, 

co również ma wpływ na wysokość faktur. Wyjaśniła, że odpady segregowane są 

tańsze.  

Skarbnik Gminy powiedziała, że czasami jest zaskoczona takim sprawdzaniem, 

mimo że radny ma tego prawo. Wracając do tematu odpadów komunalnych  

A. Lachowicz przypomniała, że z kosztami z tym związanymi jest ogromny problem. 

Dodała, że trwają starania, aby ściągnąć jak najwięcej należności i aby po tym 

przetargu było jak najmniej środków dokładanych. Skarbnik Gminy wyjaśniła, że 

bardzo dokładnie przeanalizowała wszystkie oszczędności z których można było 

przenieść na wydatki związane z odpadami komunalnymi, aby nie wydłużać terminu 

podpisania umowy. Dodała, że gdyby Gmina nie posiadała środków to niemożliwym 

byłoby podpisanie umowy. Skarbnik Gminy powiedziała, że nie występowano do 

Rady, aby zebrać środki z bardzo ważnych zadań. Dodała, że są Gminy, które 

bardzo borykają się z tym problemem i nie mają możliwości nawet dołożenia środków 

pieniężnych.  

Prezes PGKiM L. Jaśków powiedział, że dziś otrzymał nowy cennik z „Inneko”. 

Wyjaśnił, że do tej pory za składowanie 1 tony odpadów zmieszanych w Gorzowie 

Wlkp. w „Inneko” stawka wynosiła 314,00 zł, natomiast w przyszłym roku cena będzie 

wynosiła 422,00 zł czyli podwyżka o 108,00 zł na tonie (ok. 30%). L. Jaśków 
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powiedział, że biorąc pod uwagę, że do „Inneko” odstawiane jest ok. 500 ton 

miesięcznie to wzrost opiewa na kwotę 54.000 zł miesięcznie. Prezes PGKiM wyraził 

nadzieję, że można będzie transportować odpady komunalne do Mnichów, że to być 

może będzie tańsze. 

Zastępca Kierownika Referatu Gospodarki Gminnej i Ochrony Środowiska J. Bajcar 

poinformowała, że ustawa o utrzymaniu czystości od 5 września br. ulega zmianie. 

Dodała, że zgodnie z nowelizacją uwalniane są RIPOK-i (regionalne instalacje 

przetwarzania odpadów komunalnych), co jest bardzo ważne dla Gminy. J. Bajcar 

poinformowała, że zrobione zostało wszystko, aby podpisać nową umowę na obecnie 

obowiązujących przepisach, gdyż oprócz uwolnienia RIPOKÓW-ów ustawa 

wprowadza na gminy szereg obowiązków, którym trzeba będzie sprostać m.in. będą 

mniejsze wpływy do budżetu, jeśli chodzi o gospodarowanie odpadami, ponieważ z 

góry jest narzucona maksymalna stawka za domki letniskowe, za nieruchomości 

niezamieszkałe, która w stosunku do obecnie obowiązujących stawek jest znacznie 

niższa. 

Radny A. Kołwzan odnosząc się do słów radnego S. Dukaczewskiego, który w dniu 

dzisiejszym złożył skargę ze względu na brak składania sprawozdań powiedział, że 

nowością w tej kadencji są interpelacje składane na piśmie, na które Burmistrz ma 

obowiązek odpowiedzieć w ciągu 14 dni. Dodał, że przejrzał wszystkie interpelacje 

jakie zostały złożone przez radnych i na 63 interpelacje tylko w 21 przypadkach 

odpowiedź została udzielona w terminie. A. Kołwzan zauważył, że kuriozalną 

sytuacją jest odpowiedź na interpelację jaką złożył radny D. Matela-Libera dotyczącą 

wyznaczenia miejsc, gdzie można byłoby tworzyć grafitti, na którą czekał 82 dni. 

Radny A. Kołwzan podkreślając, że Burmistrz nie składa Radzie sprawozdań, 

poprosił o poważne traktowanie radnych. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska powiedziała, że bardzo poważnie podchodzi do 

interpelacji. Dodała, że odpowiedzi na interpelacje przygotowywane są przez 

merytorycznie odpowiedzialnych pracowników. Zadeklarowała, że upomni 

pracowników, jeżeli takowe sytuacje miały miejsce. Burmistrz powiedziała, że 

niejednokrotnie stawiana jest w sytuacji, gdzie np. jednorazowo tych interpelacji jest 

tak dużo, że paraliżuje to pracę danego referatu. Kolejną kwestią poruszoną przez  

K. Piotrowska jest rozwiązanie problemu czy wszystkie dane podnoszone przez 

radnych są możliwe do przekazania z przyczyn ujawniających pewne dane wrażliwe. 

Zadeklarowała, że będzie zwracać uwagę, aby odpowiedzi na interpelacje były 

przygotowywane przez pracowników terminowo. 

Radny A. Kołwzan wyjaśnił, że od radnych mieszkańcy wymagają odpowiedzi na 

zadawane pytania. 

Burmistrz Drezdenka zauważyła, że byłoby o wiele lepiej, gdyby dużo kwestii było 

rozstrzyganych nie w formie interpelacji (jeżeli są to sprawy drobne), ale w formie 

bezpośrednich spotkań np. w odpowiednim referacie, gdyż to odbywa się  

w zdecydowanie krótszym czasie. 

Radny A. Kołwzan powiedział, że wiele kwestii rozstrzyganych jest nawet poprzez 

rozmowę telefoniczną. Dodał, że jeśli zostanie złożona interpelacja to dlatego, że jest 

to konieczne, gdyż radny chce mieć odpowiedź na piśmie. 
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Radny A. Kołwzan przypomniał wypowiedź Burmistrz Drezdenka w kwestii dowozu 

uczniów z terenu Drezdenka do Szkoły Podstawowej nr 3, że rodzice zapisując 

dziecko do szkoły z poza obwodu biorą również odpowiedzialność za jego dowóz. 

Zapytał czy dobrze usłyszał. 

Burmistrz Drezdenka odpowiedziała, że radny wspaniale usłyszał. 

Radny A. Kołwzan zapytał co się zmieniło w przeciągu dwóch lat. Wyjaśnił, że 

odszukał protokół z przed dwóch lat, gdzie wypowiedź Burmistrz (wówczas jako 

Sołtysa Grotowa) różni się diametralnie. Zacytował fragment protokołu z L sesji Rady 

Miejskiej w Drezdenku z dnia 27 września 2017 roku – (…) Sołtys Grotowa 

powiedziała, że Gmina powinna wychodzić mieszkańcom naprzeciw i dowozić dzieci 

z Drezdenka do centrum miasta, na osiedle, gdyż tam mają zorganizowane swoje 

życie. (…). A Kołwzan zapytał jak teraz mają czuć się rodzice, którzy dwa lata temu 

słyszeli takie stanowisko a teraz zupełnie inne. Zapytał jak wygląda sytuacja teraz  

i czy dzieci z poza obwodu SP 3 będą dowożone do szkoły, gdyż temat ten powraca 

co roku. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska przyznała, że temat powraca co roku, ale też 

miała miejsce reorganizacja systemu oświaty, gdzie całkowicie zmieniała się sieć 

szkół, na terenach wiejskich zaczęły funkcjonować szkoły ośmioklasowe. Dodała, że 

pojawiły się takie sugestie, że osoby mieszkające w Drezdenku chciały, aby dowozić 

dziecko do szkoły w Niegosławiu. K. Piotrowska powiedziała, że nie wyobraża sobie, 

aby można było zorganizować dowozy w dowolnej konfiguracji wszystkim uczniom 

nie patrząc na to, gdzie obwodowo uczeń przynależy. 

Radny A. Kołwzan zapytał czy w tej chwili dowóz będzie zorganizowany tak, że  

w pierwszej kolejności obwód i nie będzie wsiadania dzieci, które uczęszczają do  

SP 3. 

K. Piotrowska wyjaśniła, że przetarg na dowozy został zorganizowany tak, aby 

autobusy zabezpieczały dojazd wszystkich dzieci z obwodu SP 3, ale z dodatkowymi 

miejscami dla umożliwienia dowozu młodzieży z Zespołu Szkół po zakupie biletu 

miesięcznego. Dodała, że w wielu przypadkach będzie tak, że dzieci będą jechać 

autobusem, który będzie zatrzymywał się przy ul. Poznańskiej, gdzie będą wysiadali 

uczniowie szkoły średniej. Burmistrz zauważyła, że nie ma problemu, aby przy 

wolnych miejscach przy ul. Poznańskiej dosiadły się dzieci z Drezdenka, które 

uczęszczają do SP 3. Dodała, że kolejnym aspektem oprócz samego dowozu dzieci 

do szkoły jest ich bezpieczeństwo. Burmistrz wyjaśniła, że często zdarza się tak, że 

uczeń widnieje na liście osób dojeżdżających autobusem szkolnym a ostatecznie 

okazuje się, że jest dowożony przez rodziców. 

K. Piotrowska powiedziała, że po pierwszym tygodniu nauki sytuacja, co do dowozów 

będzie już jasna. Burmistrz powiedziała, że nie wyobraża sobie sytuacji, kiedy przy 

wolnych miejscach w autobusie nie mogłyby dojeżdżać dzieci z miasta do SP 3, ale  

z drugiej strony nie wyobraża sobie również sytuacji kiedy 53 osobowy autobus nie 

będzie w stanie zabrać wszystkich z Drezdenko do SP i miałby zostać uruchomiony 

dodatkowy autokar.  
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Radny A. Kołwzan upewnił się, że jeżeli młodzież z Zespołu Szkół będzie wysiadać 

przy ul. Poznańskiej to w tym momencie mogą dosiąść się dzieci, które uczęszczają 

do SP 3. 

Burmistrz Drezdenka K. Piotrowska w nawiązaniu do wczorajszego posiedzenia 

Komisji zauważyła, że fajnie byłoby gdyby radny zadawał takie pytania w czasie 

kiedy obecni są pracownicy merytorycznie odpowiedzialni z dany temat. Poprosiła  

o wypowiedź Dyrektor MGZO zaznaczając, że sporo rzeczy wyjedzie w trakcie. 

Dyrektor MGZO E. Pręt wyjaśniła, że wiele lat ćwiczony był dowóz dzieci  

z Drezdenka do SP 3 i problem został rozwiązany kiedy dzieci z Trzebicza 

uczęszczały do Gimnazjum nr 1 im. Józefa Nojiego. Dodała, że dzieci te wysiadały  

i swobodnie mogły wsiąść uczniowie Szkoły Podstawowej nr 3. E. Pręt 

poinformowała, że w tym roku jest mniej autobusów (zostają dwa autobusy gminne  

a pozostałą część zabezpieczy firma zewnętrzna). Dodała, że autobus jadący  

z Grotowa będzie zatrzymywał się przy ul. Poznańskiej (na zatoczce przy 

Intermarche). E. Pręt zauważyła, że musi zostać wyznaczone miejsce, gdyż 

dojeżdżać będzie młodzież z Zespołu Szkół. Wyjaśniła, że młodzież może dojeżdżać 

autobusem w miejscach stojących, natomiast dzieci szkolne nie mogą stać, co jest 

kwestią bezpieczeństwa. Dyrektor MGZO poinformowała, że organizując dowozy 

kontaktowała się z dyrekcją Zespołu Szkół. Dodała, że najczęściej jest tak, że 

młodzież deklaruje dojazdy do szkół autobusem a potem okazuje się, że ma to 

miejsce tylko w miesiącach zimowych. E. Pręt poinformowała, że po 

przeprowadzeniu analizy okazuje się, że z każdego kierunku była niewielka liczba 

uczniów dojeżdżających do ZS. Powiedziała, że nie ma wiedzy na temat ilości 

sprzedanych biletów miesięcznych, ale z pewnością będzie dużo dzieci 

dojeżdżających do szkół podstawowych i jeżeli będą wolne miejsca to młodzież 

oczywiście będzie zabierana. Zadała pytanie co ma zrobić kierowca i opiekun w 

autobusie w momencie kiedy np. przy ul. Poznańskiej będzie na autobus czekało 15 

dzieci a wolnych miejsc siedzących będzie tylko 3. Podsumowując Dyrektor MGZO 

powiedziała, że w ciągu pierwszych dwóch tygodniach opiekunki będą robiły 

konkretne listy osób dojeżdżających do szkół. Poinformowała, że dziś przyszli 

rodzice, którzy chcą aby dowozić dzieci z Drezdenka do Trzebicza, Niegosławia i 

Goszczanowa. E. Pręt wyjaśniła, że  ustawa narzuca organizowanie dowozu dzieci 

obwodowych i tego powinno się pilnować, gdyż nie ma możliwości dowozu uczniów 

tam, gdzie rodzice sobie życzą. Dyrektor MGZO poinformowała, że kolejną kwestią 

jest dowóz dzieci niepełnosprawnych do różnych ośrodków, co stanowi 1/3 kosztów 

wszystkich dowozów. 

Burmistrz Drezdenka nawiązując do zacytowanej wypowiedzi, poinformowała, że 

miała ona miejsce wówczas kiedy zachodziły pewne zmiany – kiedy miał miejsce 

transport dzieci pod Gimnazjum nr 1 i potem one rozchodziły się po mieście  

i problem, kiedy wówczas był olbrzymi nieco zmalał, gdyż bardzo dużo osób 

przeniosło swoje dzieci do innych szkół. 

Dyrektor MGZO wyjaśniła, że wielu rodziców zapisało swoje dzieci do SP 3 ze 

względu na jednozmianowość tej placówki. Dodała, że w tej chwili we wszystkich 

szkołach jest tylko jedna zmiana i stąd roszady uczniów. 
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Radny A. Kołwzan w odniesieniu do informacji, że rządzący dali nauczycielom 

podwyżki zapytał czy w ślad za tym do Gminy przyjdą środki na ten cel. 

Skarbnik Gminy poinformowała, że z informacji RIO wynika, że rząd będzie się starał 

uzupełnić w jakiejś kwocie te środki, natomiast na chwilę obecną nie ma informacji  

o zmianach w subwencji oświatowej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że termin sesji planowany jest na  

18 września br. o godz. 17:00, natomiast wspólne posiedzenie Komisji 16 września 

br. o godz. 16:00 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Ad. 11 

Zamknięcie obrad XVI sesji Rady Miejskiej w Drezdenku. 

Z uwagi na wyczerpanie wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady 

Miejskiej M. Suchecki podziękował wszystkim za udział i XVI sesję Rady Miejskiej 

uznał  za zakończoną. 

 

Sporządziła: 

Joanna Ambroziak 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej 

 

/-/ Mariusz Suchecki 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


